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Sociala - velika priložnost za 
razvoj nevladnih organizacij

Nevladne organizacije so v razvitih državah 
pomemben nosilec delovnih mest. Tako na Ni-
zozemskem kar 15 odstotkov vseh zaposlenih 
dela v nevladnih organizacijah, medtem ko v 
Sloveniji znaša ta delež manj kot odstotek, na-
tančneje 0,7 odstotka vseh zaposlenih. 

Pri nas sicer načeloma velja, da sta obstoj in 
delovanje nevladnih organizacij pomemben po-
goj za vsestransko uveljavljanje načela plural-
nosti in demokracije v družbi. Posamezniki lah-
ko s povezovanjem v nevladne organizacije in 
druge oblike organiziranja civilne družbe vpliva-
jo na celovit in trajnostno naravnan družbeni ra-
zvoj, kakovost življenja in socialno varnost.

Tako kot v številnih državah tudi v Sloveniji že 
poteka prenos izvajanja različnih storitev na za-
sebni sektor, del teh storitev pa lahko opravljajo 
tudi nevladne organizacije. Socialno varstvo je 
prav gotovo tisto področje, kjer so lahko nevla-
dne organizacije še posebej uspešne in učinko-
vite, če oblikujejo kakovostne in uporabnikom 
prijazne programe.

Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve 
in enake možnosti si je na področju socialnega 
varstva zastavilo za cilj oblikovanje novih pristo-
pov za obvladovanje socialnih stisk. Na tem po-

dročju imajo pomembno vlogo nevladne orga-
nizacije, ki razvijajo vedno nove, uporabnikom 
prilagojene programe. Skupaj z izvajalci javne 
službe naj bi oblikovali enovit sistem socialnega 
varstva na nacionalni ravni. Izvajalci teh progra-
mov naj bi bile pretežno nevladne organizacije, 
ki zaradi svoje umeščenosti v civilno družbo laž-
je prepoznavajo in zadovoljujejo specifične pot-
rebe posameznikov in skupin.

Ministrstvo podpira nevladne organizacije s 
sofinanciranjem programov s področja social-
nega varstva, pri čemer pa opozarja, da je tre-
ba izboljšati strokovni pristop pri izvajanju posa-
meznih programov in nekatere programe prila-
goditi posameznim potrebam uporabnikov. Pri 
razvoju nevladnega sektorja je treba poudariti 
večjo vlogo prostovoljstva in s tem dati prizna-
nje prostovoljnemu delu v družbi. Nenazadnje je 
na tem področju treba doseči tudi večjo vlogo lo-
kalnih skupnosti, saj bodo le tako oblikovani pro-
grami, ki bodo zadovoljevali potrebe iz neposre-
dnega okolja posameznih skupnosti.
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Aktualno

PRENOS ZNANJA IN IZKUŠENJ NA PODROČJU SOCIALNEGA VARSTVA

Ob zaključku predstavili rezultate triletnega 
projekta Grundtvig

Društvo za kulturo odnosov SPES je v Mo-
zirju pripravilo novinarsko konferenco in jav-
no predstavitev projekta Grundtvig. Društvo 
je vodilo mednarodni projekt, ki je bil finan-
ciran z evropskimi sredstvi. Delo v projektu, 
ki je združeval partnerje iz treh držav, je bi-
lo vsebinsko osredotočeno na problematiko 
oskrbovalcev svojih bolnih družinskih članov.

MEDNARODNI PARTNERJI
Projekt nosi polni naslov Grundtvig Začnimo 

zdaj. Nevladne organizacije se povezujejo, da 
zagotovijo večjo socialno varnost posamezni-
ka. Začel se je leta 2013, poleg društva SPES sta 
sodelovali še britanska organizacija Newry and 
Mourne carers in irska organizacijo Leader par-
tnership – Roscommon young carers. 

V času trajanja projekta, ki se sedaj zaključu-
je, so partnerji, nevladne organizacije, izvedli šte-
vilne aktivnosti, ki so imele za cilj prenos znanja 
in izkušenj med partnerji na področju socialne-
ga varstva, konkretno pomoči tistim – predvsem 
mladim, ki skrbijo za ali se v družini soočajo s tež-

ko bolnimi svojci. To je za oskrbovalce zelo napor-
no in travmatično, zato potrebujejo kdaj čas tudi 
zase, da se razvedrijo in v organiziranem okolju 
dobijo socialno in psihološko podporo. 

IZMENJAVA OBISKOV
Irska in britanska organizacija imata za se-

boj že dolgoletno delovanje in izkušnje. Večino-
ma delujejo s pomočjo prostovoljcev in imajo le 
nekaj zaposlenih. Njihovo delovanje podpirata 
državi, vendar ne z direktnim financiranjem, pač 
pa z ustrezno formalno pravno ureditvijo, da or-
ganizaciji lahko na različne načine pridobivata 
in zbirata denar.

Na predstavitvi so bili izpostavljeni medseboj-
ni delovni obiski, na katerih so udeleženci spoz-
nali delo v centrih za oskrbovalce, uspešne pri-
mere socialnega podjetništva in vrsto kakovo-
stih programov razvoja lokalne skupnosti, s ka-
terimi lokalne organizacije zadovoljuje socialne 
potrebe prebivalcev in zaposlujejo brezposelne. 

Glavne projektne aktivnosti so bile vezane na 
izmenjavo znanja in izkušenj: dve mednarodni 
konferenci v Sloveniji in na Irskem, ogledi dobrih 
praks pri obeh tujih partnerjih ter predstavitve ir-
skih praks v Sloveniji. 

PRENOS DOBRIH PRAKS
Kot sta na konferenci povedali pobudnica 

projekta Renata Jakob Roban in tajnica Marti-
na Pečnik Herlah, za oskrbovalce v Sloveniji še 
nimamo razvitih programov podpore in pomo-
či. Tudi v naši dolini se kažejo številne potrebe 
po tovrstnem delovanju, vendar je dostop do 
sredstev drugačen oziroma težavnejši kot v dru-

gih državah. V društvu si želijo nekaj dobrih pra-
ks prenesti tudi na domača tla. V nadaljnjem de-
lu nameravajo preko sodelovanja z drugimi or-
ganizacijami in občinami razviti nove dopolnil-
ne socialne storitve za občane, pri čemer pos-
tavljajo v ospredje skrb za mlade oskrbovalce.

Na dogodku je bila prisotna tudi direktorica 
Centra za socialno delo Mozirje Marjana Veršnik 
Fale. Izrazila je prepričanje, da bi bila tovrstna 
dejavnost v dolini dobrodošla dopolnitev dela, ki 
ga v skladu s predpisi izvaja center ter izpostavi-
la pripravljenost na sodelovanje.

Marija Lebar

Na predstavitvi rezultatov projekta Grundtvig so bili izpostavljeni medsebojni delovni obiski, na 
katerih so udeleženci spoznali delo v centrih za oskrbovalce. (Foto: Marija Lebar)

OBČINA GORNJI GRAD

Pregledani bodo vsi 
čebelnjaki v polmeru 

treh kilometrov od 
okuženega

V občini Gornji Grad je inšpekcija za varno 
hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin v enem od 
čebelnjakov odkrila in uradno potrdila kužno bo-
lezen huda gniloba čebelje zalege. V polmeru 
treh kilometrov od okuženega čebelnjaka, to je 
na območju katastrskih občin Gornji Grad, Flor-
jan in Lenart pri Gornjem Gradu, Bočna in Rad-
mirje je zato prepovedano premikanje vseh če-
belnjakov oziroma čebeljih družin. 

Celjska enota nacionalnega veterinarskega in-
štituta bo do konca aprila prihodnjega leta izvršila 
klinične preglede vseh čebeljih družin v stacionar-
nih in začasnih čebelnjakih znotraj kužnega kro-
ga, ki je v polmeru tri kilometre okoli okuženega 
čebelnjaka oziroma preletne razdalje.

ŠMS

NE GENSKO SPREMENJENIM RASTLINAM
Državni zbor je soglasno sprejel zakon o 

omejevanju ali prepovedi pridelave gensko spre-
menjenih rastlin. Poslanci so opozorili, da je pot-
rebno poskrbeti za zaščito kmetov pred vdorom 
multinacionalk, stremeti k trajnostnemu kmetij-
stvu ter krepitvi samooskrbe.

PREVERITE, KOLIKO JE DRŽAVO STALO VAŠE 
ZDRAVJE

Vsi, ki imajo v Sloveniji urejeno zdravstveno 
zavarovanje, lahko na spletnem portalu Zavoda 
za zdravstveno zavarovanje Slovenije (ZZZS) z 
digitalnim potrdilom preverijo, koliko je obvezno 
in dopolnilno zavarovanje plačalo za zdravstve-
ne storitve, ki so jih koristili. 

UPRAVIČENCEM NAKAZANE DONACIJE IZ 
DOHODNINE

Finančna uprava je 4.460 upravičencem do 
donacij iz dohodnine za leto 2014 nakazala ne-
kaj več kot 3,65 milijona evrov tovrstnih donacij. 
Prejemniki donacij, ko so jim jih namenili davčne 
zavezanci, so bili o tem pisno obveščeni.

PROCEDURA O SPREMEMBI ZAKONA O 
REFERENDUMU V TEKU

Vlada namerava oktobra v parlamentarno 
proceduro vložiti novelo zakona o referendumu 
in ljudski iniciativi. V tem času je v teku predsta-
vitev novele opozicijskim poslanskim skupinam, 
njena vsebina bo odvisna tudi od odločitev 
ustavnega sodišča glede dopustnosti referen-
duma o noveli zakona o zakonski zvezi in dru-
žinskih razmerjih.

TG
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Iz občin, Gospodarstvo

GOLTE IN VOGEL

Z enotno smučarsko vozovnico na 
dveh naj smučiščih

V ponedeljek, 21. septembra, sta smučarska 
centra Golte in Vogel na novinarski konferenci 
predstavila nov skupen produkt, enotno dnevno 
smučarsko vozovnico. Povezovanje je plod dob-
rega medsebojnega sodelovanja in težnje po 
bogatitvi ponudbe. 

Le najboljše zate je slogan za smučarje, ki že-
lijo doživeti več in kakovostno ponudbo na smu-
čiščih z večkratnimi ocenami za naj smučišče. 
Kot je znano, je Zimsko letni turistični center Gol-
te že pet let zapored med srednje velikimi smu-
čišči prejel ocene odličnosti, Vogel pa je na vrhu 
med velikimi smučišči zadnji dve sezoni. 

»Naš namen je ponuditi smučarjem nekaj 

svežega. S skupnim produktom bomo pred-
vsem smučarjem iz osrednje Slovenije dali šir-
šo možnost izbire glede na vremenske in snež-
ne razmere na Voglu ali na Golteh, privlačna pa 
je tudi različna kulinarična ponudba, spremljajo-
če možnosti rekreacije ter geografske in kultur-
ne posebnosti obeh,« sta povedala Matej Kan-
dare in Mitja Škrabl iz obeh smučišč. 

Skupna smučarska vozovnica bo na voljo v 
času predprodaje, ki traja do konca novembra. 
V tem času pri družbi Golte načrtujejo še druge 
ugodnosti in cenovno pristopnejše, kakovostne 
turistične storitve.

Jože Miklavc

OBČINA LJUBNO

V Okonini nadaljujejo z urejanjem protipoplavne 
varnosti

Na Ljubnem računajo, da bo do obiska predstavnikov FIS-e v novembru skakalnica urejena v skladu z 
zahtevami za izvedbo svetovnega pokala. (Foto: Franjo Atelšek)

V občini Ljubno so nedavno zaključili z dve-
ma večjima investicijskima projektoma, to sta 
ureditev ceste in parkirišč v Radmirju in večji ze-
meljski usad v Mrzlem vrhu. Trenutno teče izgra-
dnja mostu na Okoninskem potoku, pripravlja-
jo se še na modernizacijo daljšega odseka ces-
te Ločica-Ročnik. Med neinvesticijskimi projekti 
stalno pozornost in aktivnosti posvečajo pripra-
vi občinskega prostorskega načrta.

VEČ INVESTICIJ NA INFRASTRUKTURI ŽE 
ZAKLJUČENIH

V zadnjem času je Občina Ljubno uredila no-
vo povezovalno cesto in asfaltiranje te ceste, 
parkirišč in okolice novega gasilskega doma v 
Radmirju. Omenjeno investicijo je financirala iz 
sredstev proračuna. Iz tega vira so financirali še 
nekatera nujna dela na cestni infrastrukturi in za 
zaščito proti vodnim ujmam.

Lanskoletne jesenske povodnji so v občini 
pustile kar nekaj posledic. Za odpravo posledic 
jim je država nakazala okoli 30.000 evrov. Iz teh 
sredstev so že zaključili sanacijo usada na lo-
kalni cesti Ločica-Praprotnica. Prav tako so sa-
nirali usad na cesti Prodnik-Bliznik v Teru, v teh 
dneh so tukaj postavili še varovalne ograje. Še 
pred tem so na tem odseku postavili leseno ka-
što za zadrževanje usada.

V Rastkah so na potoku Krumpah zgradili kar 
60 m kamnite zložbe, kar bo znatno povečalo 
varnost tamkajšnjega naselja pred naraslimi vo-
dami.

DELA V OKONINI V POLNEM TEKU
Potem, ko so na zgornjem delu Okoninskega 

potoka spomladi že postavili dva zadrževalni-
ka, sedaj izvajalsko podjetje Nivo Eko gradi v sa-
mem naselju nov most. Tako imenovani Zajčev 

Prenova Zajčevega mostu v Okonini 
(Foto: Marija Lebar)

most bo po prenovi zagotavljal večjo pretočnost 
in hkrati boljšo prevoznost. Zaradi del je dostop v 
Okonino sedaj možen le po obvozni cesti.

Kot pravi župan Franjo Naraločnik, bodo z 
urejanjem v naselju nadaljevali gorvodno z iz-
boljšanjem pretočnosti tamkajšnjega vodotoka. 
Za dela v letu 2015 bodo odšteli okoli 80.000 
evrov. Računajo, da bo celoten projekt proti-
poplavnih ukrepov v Okonini zaključen do spo-
mladi 2016.

UREJANJE SMUČARSKE SKAKALNICE
Zemeljska dela na skakalnici na Ljubnem gre-

do h koncu, trenutno poteka izbor izvajalca klju-
čavničarskih del in za izdelavo sodniškega stol-
pa. Ta bo zgrajen s kovinsko konstrukcijo, zuna-

njost pa bo lesena. Tako finančno kot rokovno po 
besedah župana ostaja investicija v predvidenih 
okvirih. Računajo, da bo do obiska predstavnikov 
FIS-e v novembru skakalnica urejena v skladu z 
zahtevami za izvedbo svetovnega pokala. 

KMALU ŠE CESTA LOČICA-ROČNIK
Občinska uprava je objavila razpis za oddajo 

del na cesti Ločica-Ročnik. Gre za prenovo štiri 
in pol kilometra dolgega odseka ceste, ki jo bo-
do modernizirali in asfaltirali. Odvodnjavanje je 
občina že uredila, nov spodnji ustroj, ki so ga v 
večji meri uredili tamkajšnji domačini, pa je tudi 
že pripravljen. Občina načrtuje investicijo izves-
ti še to jesen.

Marija Lebar
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Gospodarstvo, Organizacije

INFORMATIVNI DNEVI LJUDSKE UNIVERZE VELENJE

V novem šolskem letu številni programi in delavnice 
za odrasle

Andragoški zavod Ljudska univerza Velenje 
(LUV) je v sodelovanju s Centrom za samostoj-
no učenje (CSU) Nazarje septembra pripravil in-
formativne dneve za različne šolske programe, 
ki jih lahko obiskujejo odrasli. V letošnjem šol-
skem letu tako ponujajo osnovno šolo za odra-
sle, srednješolske programe za trgovce, admini-
stratorje, gastronomske in hotelske storitve, eko-
nomske tehnike, logistične tehnike, gastronomi-
jo ter predšolsko vzgojo. Ponujajo še nacionalne 
poklicne kvalifikacije, različna strokovna uspo-
sabljanja ter tečaje tujih jezikov, prav tako je mo-
žen vpis na dva višješolska programa za poslov-
nega sekretarja in ekonomista.

Namen univerze je ljudem ponuditi kvalitetne 

in aktualne izobraževalne programe, ki jim po-
magajo v vsakdanjem življenju. V šolskem letu 
2015/2016 bodo pripravili še več kot 300 raz-
ličnih delavnic za odrasle, za katere pričakujejo, 
da se jih bo udeležilo preko 5.000 prebivalcev 
Velenja in širše okolice. 

Njihovi največji izzivi bodo predvsem med-
narodni projekti, kjer so petim projektom iz 
prejšnjih let letos dodali še dva. Poleg tega bo 
LUV letos izvajalka nacionalne otvoritve Tedna 
vseživljenjskega učenja.

Prav slednji projekt je eden glavnih, ki ga iz-
vajajo v CSU Nazarje. V Jakijevi hiši, kjer imajo 
svoje prostore, je občanom na voljo osem učnih 
enot. V njih lahko že več kot deset let brezplačno 

pridobivajo nova znanja ali dopolnjujejo že ob-
stoječa. V lanskem letu in polovici letošnjega le-
ta je njihove delavnice obiskalo več kot dvesto 
prostovoljcev, ki so lahko osvojili številna nova 
znanja, ki so koristna za vsak dan. 

Zaradi velikega zanimanja bodo od jeseni da-
lje in vse do konca junija prihodnjega leta izpe-
ljali delavnice, kjer bodo odraslim prebivalcem 
Zgornje Savinjske doline nudili različne mož-
nosti izobraževanja, pomoč pri pisanju ponudb 
in prijav za zaposlitev, svetovanje o možnostih 
vključitve v izobraževanja, pomoč pri izboljšanju 
računalniškega znanja ali učenju kakšnega tu-
jega jezika.

Primož Vajdl

ELEKTRO CELJE ENERGIJA IN ELEKTRO GORENJSKA PRODAJA STA SE ZDRUŽILA V ECE

Prisotni bodo po vsej Sloveniji

Rudolf Ogrinc: »Odločila sva se za težjo pot, in 
sicer da z vsemi sodelavci ustvarimo več, zato 

odpuščanj ne bo.« 

Mag. Mitja Terče: »Združitev je način, da 
ostanemo na trgu kot uspešni in tisti, ki kupcem 

lahko ponudijo največ. 

S 1. oktobrom sta se združili podjetji Elektro Ce-
lje Energija in Elektro Gorenjska Prodaja v druge-
ga največjega ponudnika energije pri nas z naj-
večjim številom kupcev pod imenom ECE. »V Slo-
veniji je trenutno na trgu deset ponudnikov z elek-
trično energijo, na trgu z zemeljskim plinom pa še 
več,« je povedal direktor ECE mag. Mitja Terče. Z di-
rektorjem Elektro Gorenjska Prodaja Rudolfom Og-
rincem sta enotnega mnenja, da podjetji težje tek-
mujeta na trgu, kot bi tekmovali, če bi se združili. 

Po Terčetovih besedah lahko na trgu s sode-
lovanjem kupcem ponudijo veliko več in boljšo 
storitev. Hkrati lastnikom dajejo večjo možnost 
in priložnost, saj gre za dolgoročno uspešnejše 
podjetje. Poudaril je še, da so marže v Sloveni-
ji najnižje v Evropi, število konkurentov na prebi-
valca pa med najvišjimi. Zato je združitev način, 
da ostanejo na trgu kot uspešni in tisti, ki kup-
cem lahko ponudijo največ.

Na novinarski konferenci so povedali, da vizi-
ja podjetja ECE stremi k temu, da vsak njihov ku-
pec dobi največ in najboljše. Z združitvijo bodo 
na trgu nastopili kot nacionalen dobavitelj elek-
trike, zemeljskega plina in biomase. Prisotni bo-
do po vsej Sloveniji, tako s poslovalnicami kot tu-
di s storitvami in ljudmi. Še naprej bodo razvija-
li digitalne storitve, vendar verjamejo tudi v ose-
ben stik, ki ga z združitvijo širijo po vsej državi. 
Prihranke, ki jih bodo imeli zaradi racionalizaci-
je stroškov, ki jo prinaša združitev, bomo v celoti 
vlagali v kakovostnejše storitve za kupce. 

»Gospodinjstvom in malim podjetjem Gorenj-
ske bomo dobavljali energijo iz obnovljivih virov 
brez doplačila, ki jo je Elektro Celje Energija svo-
jim kupcem ponujal že prej. Dodana vrednost 
za Gorenjsko je tudi skupen račun, ki na enem 
mestu združuje različne energente in več meril-

nih mest, grafični prikaz pretekle porabe in gra-
fični prikaz tega, kam gre denar pri plačevanju 
računa za energente. S tem podjetje ECE kaže 
svojo družbeno odgovornost do ljudi in okolja,« 
je poudaril mag. Mitja Terče, Rudolf Ogrinc, di-
rektor Elektro Gorenjska Prodaja in bodoči pro-
kurist ter pomočnik direktorja ECE pa je dodal: 
»Za celjsko regijo združitev pomeni, da bodo s 
svojim dobaviteljem lahko komunicirali prek 
brezplačne telefonske številke, ki smo jo uved-
li že v Elektru Gorenjska Prodaja. Novost je tudi 
spletna trgovina z energijsko varčnimi aparati in 
napravami z možnostjo plačila na obroke.« 

Pri združitvi je izrednega pomena tako za Ele-
ktro Celje Energija kot tudi za Elektro Gorenjska 
Prodaja, da obdržijo vsa delovna mesta. »Odlo-
čila sva se za težjo pot, in sicer da z vsemi so-
delavci ustvarimo več, zato odpuščanj ne bo. In-
tenzivno delamo tako na organizaciji kot tudi na 
izobraževanju delavcev, da bomo skupaj moč-
nejši,« pove Rudolf Ogrinc. 

V ECE bodo imeli med kupci več kot 200.000 
gospodinjstev in več kot 30.000 podjetij, zato se 
zavedajo odgovornosti, ki jo tako velike številke 
prinašajo. 

JU, fotodokumentacija ECE
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POMOČ ZA BEGUNCE SE JE ZBIRALA TUDI V MOZIRJU

Rdeči križ Slovenije sprožil humanitarno akcijo 
RKS – Pomoč beguncem 2015

Zgornjesavinjčani so lahko materialne prispevke dostavili minuli torek 
in sredo v skladišče Območnega združenja RK Zgornje Savinjske doline. 

(Foto: Tatiana Golob)

Rdeči križ Slovenije (RKS) je v 
sodelovanju z območnimi združe-
nji minuli petek odprl račun za zbi-
ranje prostovoljnih finančnih pri-
spevkov za pomoč beguncem. Po-
leg tega 56 območnih združenj 
zbira materialno pomoč. Tudi Zgor-
njesavinjčani, ki so želeli pomaga-
ti v obliki materialnih prispevkov, 
so lahko le-te dostavili minuli to-
rek in sredo v skladišče Območne-
ga združenja RK Zgornje Savinjske 
doline.

Zgornjesavinjsko območno 
združenje je akcijo zbiranja konzer-
virane hrane, higienskih pripomoč-
kov, odej, šotorov, spalnih vreč ipd. 
pripravilo skupaj z župnijsko Kari-
tas Mozirje-Šmihel. Žal se v dveh 
dneh na njihov poziv ni odzvalo ve-
liko ljudi, le peščica posameznikov, 
vključno s pomočjo, ki jo je prispe-
vala lokalna Karitas, je v prostore 
skladišča RK dostavilo nekaj pot-
rebnih stvari.

NAJBLIŽJE NASTANJENI BEGUNCI 
SO V CELJU

Kot je povedala Ilka Kramer Ma-

rolt, sekretarka našega območne-
ga združenja, s tem delo prosto-
voljcev RK v obliki solidarnostne 

pomoči še ni končano. Naši doli-
ni najbližje območje, kjer so lahko 
nastanjeni begunci, je za sedaj Ce-
lje. Prostovoljci RK s tistega obmo-
čja so že pomagali pri nastavitvi 
beguncev v Celju, v primeru, ko se 
v zbirnem centru nahaja skupina 
beguncev, pa je potrebno poskrbe-
ti tudi za kakovostno nudenje prve 

pomoči. Tu pa, po besedah Marol-
tove, pridejo v poštev ekipe prve 
pomoči, ki poleg svojega osnov-

nega namena opravljajo še druga 
potrebna dela v teh centrih. 

EKIPI PRVE POMOČI V 
PRIPRAVLJENOSTI

»V naši dolini imamo dve ekipi 
prve pomoči in člani obeh so vklju-
čeni v dežurstvo v Celju, če se izka-
že potreba,« je dejala Kramer Ma-

roltova in dodala, da sta bila dva 
člana že v pripravljenosti prejšnji 
petek, dva pa nato v torek. »Seve-
da je njihova prisotnost v Celju pot-
rebna le, če bi tja prispela skupina 
beguncev, do takrat pa so dežurni 
člani prve pomoči v pripravljenosti, 
torej čakajo na morebiten klic.« 

Kot je povedala sekretarka, celj-
sko območno združenje RK tež-
ko dlje časa zagotavlja dovolj pro-
stovoljcev, zato od 30. septembra 
osem območnih združenj pokriva 
dve obliki dežurstva. Prvo sestav-
ljajo člani ekip prve pomoči, to de-
žurstvo traja 24 ur skupaj. Drugo 
obliko dežurstva sestavljajo pro-
stovoljci RK, pet oseb bo dežuralo 
popoldan med 13. in 18. uro. Ti pro-
stovoljci bodo opravljali delitev hra-
ne – suhi obrok za večerjo – in po-
magali pri spremstvu beguncev po 
sobah. Zgornjesavinjsko združenje 
RK je s svojimi prostovoljci za de-
žuranje predvideno v torek, 6. okto-
bra. Ali bo pomoč naših prostovolj-
cev dejansko potrebna, bodo po-
kazale razmere v prihodnjih dneh. 

Tatiana Golob

OBČINSKI SVET LUČE

Zavrnili pritožbo glede podaljšanega odpiralnega 
časa gostinskega lokala

Albina Haberman je podala 
obrazložitev o drugostopenjskem 

postopku. (Foto: ML)

Na julijski seji so lučki občinski 
svetniki imeli na dnevnem redu toč-
ko o pritožbi sosedov glede podalj-
šanega odpiralnega časa gostin-
skega lokala v kraju. Odločili so, da 
bo postopek o tej zadevi na drugi 
stopnji vodila Albina Haberman, si-
cer občinska urbanistka, ki ima za 
vodenje takega postopka potrebne 
kvalifikacije. Na zadnji seji, ki je bila 
16. septembra, so soglasno potrdi-
li odločbo o zavrnitvi pritožbe.

Tokratno sejo je ob odsotnos-
ti župana Cirila Rosca v celoti vo-
dil podžupan Tomaž Robnik. V 
omenjeni točki se je s seje izločil 
direktor občinske uprave Klavdij 
Strmčnik. Robnik je pozval Albino 
Haberman, da je podala obrazlo-
žitve o obravnavi pritožbe na dru-
gi stopnji.

ga obrata, in sicer od 7. do 22. ure. 
Hkrati je bila vložena tudi vloga za 
podaljšanje obratovalnega časa v 
letu 2015 od torka do nedelje in ob 
praznikih od 22. do 24. ure. Obči-
na Luče je nato izdala soglasje za 
obratovanje v podaljšanem delov-
nem času, na kar so se pritožili so-
sedje. Občina je nato izvedla javno 
ustno obravnavo zadeve z javnim 
naznanilom, ki so se je udeležili le 
predstavniki gostinskega obrata in 
sosedje, ki imajo turistične nastani-
tve. Oboji so podali svoje mnenje o 
zadevi. Zaradi nasprotujočih si in-
teresov so udeleženci ustne obrav-
nave zahtevali, da se zadeva pre-
da v odločanje na drugostopenj-
ski organ.

Na podlagi ugotovljenih dejstev 
iz ustne obravnave in prejetih do-

kazil s strani pooblaščenih orga-
nizacij je občinski svet ugotovil, 
da do odločanja na prvi stopnji 
v letu 2015 ni bilo zaznanih krši-
tev javnega reda in miru, niti ni bi-
lo zaznanih kršitev obratovalnega 
časa gostinskega lokala. Podanih 
ni bilo pritožb drugih stanovalcev 
v ostalih sosednjih objektih. Prav 
tako ni bilo ugotovljenih ogrožanj 
prometne varnosti, ki so tudi lahko 
vzrok za preklic soglasja za obra-
tovanje v podaljšanem obratoval-
nem času.

Na poročilo Habermanove sve-
tniki niso imeli pripomb. Potrdili so 
odločbo, da se pritožba zavrne kot 
neutemeljena in se potrdi odločba 
prve stopnje o podaljšanem obra-
tovalnem času.

Marija Lebar

Samostojna podjetnica, ki ima 
zadevni gostinski lokal, je v letoš-
njem letu na občino vložila prija-
vo za obratovalni čas gostinske-
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Rečica ob Savinji spet živi, tokrat 
za jubilejni Lenartov sejem

Prvo oktobrsko nedeljo bodo pod rečiškimi 
kostanji svoje izdelke na ogled in prodajo ponu-
dili najrazličnejši rokodelci in obrtniki iz doline in 
širše ter izven. Turistično društvo Rečica ob Savi-
nji namreč pripravlja tradicionalni, tokrat že 20. 
Lenartov sejem. 

Vse se bo pričelo ob 9. uri z dvigom zastave 
in branjem sejemskega reda. Nato se bo baran-
tanje glede sejemske robe lahko začelo, za naj-
boljšo ceno, odvisno s katere strani denarnice 
bo kdo. Med stojnicami se bodo sprehodili se-
jemski liki, s katerimi se gre zapletati samo v za-

bavne namene. Pičkurin bo igral igro par-nepar, 
v goste prihajata večna ciganska Pavel in Urša. 
Svoj čar sejemskemu utripu bodo dodali druži-
na, trška gospoda, slepec, cukrova Liza. Manj-
kale ne bodo kulinarične dobrote, pečen kostanj, 
sveže stisnjeni mošt …

Za vse tiste, ki bodo dvig zastave zamudi-
li, bodo organizatorji pripravili ponovitev ob 
14. uri. Sejemski red se vmes ne bo spremi-
njal in se ga bo treba držati, sicer vas lah-
ko pridržijo.

MŠ

KLUB ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV

Študentsko leto 
in aktivnosti se 

pričenjajo
Študijsko leto se pričenja in pričenjajo se tu-

di številne dodatne aktivnosti študentov. V Klu-
bu zgornjesavinjskih študentov se veselijo novih 
članov, aktivnosti v klubu namreč ne bo manj-
kalo. Vsi, ki bodo v prostore kluba prinesli potr-
dila o vpisu, bodo prejeli darilo. K vstopu v štu-
dentske vrste spada tudi brucovanje, ki bo 10. 
oktobra.

Že kmalu bodo v klubu pričeli z nadaljevalnim 
tečajem nemščine. Tečaj bo obsegal 30 ur, po-
tekal bo ob četrtkih med 18. in 20.30 uro v pro-
storih kluba na Ljubnem ob Savinji. Izvajalka te-
čaja bo Marta Regoršek, cena tečaja pa je ista 
tako za študente, kot tiste, ki to niso. Na tečaj se 
lahko prijavite na elektronski naslov katja.stra-
dovnik@gmail.com.

ŠMS

UNIVERZA ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO OBDOBJE VELENJE

Možnosti izobraževanja in druženja za upokojence 
ne manjka

Predsednica društva Marija Vrtačnik nad 
delovanjem univerze bdi že devet let. 

(Foto: ŠMS)

Andragoško društvo Univerza za tretje ži-
vljenjsko obdobje v Velenju bo v prihodnjem le-
tu praznovala trideset let delovanja. V pričako-
vanju okroglega jubileja in ob začetku novega 
šolskega leta smo se pogovarjali s predsednico 
društva Marijo Vrtačnik iz Radmirja, ki nad delo-
vanjem društva bdi že devet let.

S PET NA 64 KROŽKOV
V prvem letu delovanja so izvedli pet krožkov. 

Skromen začetek jih je pripeljal do izvedbe 56 
krožkov v preteklem letu, ki jih je obiskovalo 720 
oseb. Letos so število krožkov povečali na 64, 
dodali so kar nekaj takšnih, za katere je bilo zani-
manje, je povedala Vrtačnikova. Ker želijo red in 
predvsem, da udeleženci redno obiskujejo teča-
je, so ti plačljivi, vendar upokojencem pomaga-
jo s tem, da lahko strošek plačajo v več obrokih.

MENTORJI IN UČENCI MOTIVIRANI
»Imamo odlične mentorje in animatorje, ki 

jim pomagajo pri izvedbi krožkov, kar je zelo po-
membno. Prav tako mentorji povedo, da so starej-
ši zelo motivirani in vestni učenci in z njimi radi de-
lajo,« je dodala Vrtačnikova in omenila, da je ved-
no velik interes za učenje jezikov ter digitalne foto-
grafije, saj številni v pokoju radi potujejo in izkori-
stijo pridobljeno znanje. Prav tako so dobro zase-
deni krožki ročnih del, glasbeni krožki in tečaji al-
ternativnih ved za vzdrževanje fizične aktivnosti.

TEČAJI OBLIKA DRUŽENJA
Krožki niso namenjeni le učenju, za marsiko-

ga so oblika druženja, kjer se stkejo pristna pri-
jateljstva. Predsednica je razložila: »Nekateri kro-
žek obiskujejo leta, a ne toliko zaradi pomanj-
kanja znanja, ampak prijateljstev, ki se stkejo, 
medsebojne pomoči v dobrem in slabem.« Naj-
bolj obiskan krožek je Slovenija, te poznam? V 
zadnjem letu ga je obiskovalo kar 39 oseb, ki so 
raziskovali skrite kotičke Slovenije in spoznava-
li njeno lepoto. 

NASTOPI IN RAZSTAVE OB ZAKLJUČKU
Ob koncu šolskega leta pripravijo evalvacijo 

tečajev tako, da organizirajo razstave, koncerte. 
Udeleženci s ponosom pokažejo svoje znanje 
ali izdelke. »Na zaključku pokažejo, da učenje ni 
zaman in s tem dokažejo, da so tudi upokojenci 
polnopravni člani družbe, kar šteje veliko,« je po-
vedala Vrtačnikova. Udeleženci jezikovnih teča-
jev največkrat obiščejo tujino, da svoje pridoblje-
no znanje preizkusijo v praksi.

DOBRODOŠLI VSI, NE LE UPOKOJENCI
Medse na univerzi z veseljem sprejmejo tu-

di mlajše. Najmlajša med njimi je lani štela 22 
let. Vrtačnikova: »Tudi drugače damo veliko na 
medgeneracijsko sodelovanje. Sodelujemo z 
vrtci, osnovnimi šolami in drugimi nevladnimi 
organizacijami. Ob večjih projektih, kot so festi-
val vezenja in podobno, sodelujemo še z drugi-
mi nevladnimi organizacijami, tako dogodki po-
tem zelo dobro uspejo, kajti za enega je takšna 
organizacija prevelik zalogaj.«

NAJ BO JESEN ŽIVLJENJA LEPA IN BOGATA
Na območju Zgornje Savinjske doline izva-

jajo tečaj klekljanja v Mozirju. Tudi nekaj men-
torjev in tečajnikov prihaja iz Zgornje Savinjske 
doline. Vrtačnikova je omenila, da bodo veseli 
vsakega novega tečajnika. »Prehod v upokoji-
tev ni lahek in prav je, da vsak poišče svoj hobi, 
se vključi v društvo, obliko izobraževanja in iz-
polni svoje želje. Najslabše je, da se človek za-
pre vase, v svoj dom, zato vabimo vse, ki bi radi 
koristno preživeli čas, da nas obiščejo in najde-
jo svoj cilj, svojo sredino, s katero bodo ustvar-
jali in se družili.«

ŠMS
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OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE

Nazarska knjižnica dobila nove prostore v gradu 
Vrbovec

Petra Širko Poljanšek je poudarila, da gre zahvala za novo knjižnico občini, 
posebno županu Mateju Pečovniku. (Foto: Tatiana Golob)

Množica obiskovalcev je bila navdušena, saj je nazarska knjižnica postala 
lep in moderno urejen prostor. (Foto: Tatiana Golob)

Ob praznovanju občinskega 
praznika občine Nazarje so v če-
trtek, 17. septembra, slavnostno 
otvorili nove prostore Knjižnice Na-
zarje v prijetnem ambientu gradu 
Vrbovec. Odprtje sta z govorom 
pospremila župan Matej Pečov-
nik in direktorica Osrednje knjižni-
ce Mozirje Petra Širko Poljanšek. 
Spremljajoči glasbeni program so 
izvedli učenci Glasbene šole Na-
zarje.

Prostori knjižnice v domu kultu-
re že nekaj časa niso bili ustrezni 
za knjižnično dejavnost. Na 36 kva-
dratnih metrih površine so se gnetle 
police, na katerih se je tiščalo okoli 
5.000 enot knjižničnega gradiva. V 
tem prostoru je bilo oteženo izvaja-
nje pravljičnih uric za najmlajše obi-
skovalce knjižnice, prostorsko sti-
sko pa so čutili tudi udeleženci bral-
nega kluba Pogovori o knjigah, po-
govori o življenju. Kljub majhnemu 

CHARMING SLOVENIA

Na Ljubnem ob Savinji zgrajen glamurozni kamping 

Herbal glamping na Ljubnem je v lasti podjetnika Iztoka Podkrižnika. 
(Foto: Marija Lebar) 

Zgornja Savinjska dolina je s 
svojo neokrnjeno naravo privlač-
na za mnoge tuje turiste. Ima kar 
nekaj nastanitvenih zmogljivosti, 
na Ljubnem ob Savinji pa je zrasel 
še en turistični tabor. Namenjen je 
gostom, ki si pri kampiranju želijo 
več zasebnosti in kaj bolj nevsak-
danjega. Nastanitve v glamuroz-
nem kampingu ali drugače glam-
pingu ponuja Charming Slovenija, 
blagovna znamka, ki je po pisanju 
časnika Dnevnik v lasti podjetnika 
Iztoka Podkrižnika.

»Herbal glamping resort z 
nestrpnostjo pričakuje, da vam 
šepetaje predstavi svojo zgodbo. 
Zgodbo, kjer je v naravno oazo mi-
ru skrbno umeščena luksuzna in 
ekstravagantna arhitektura, ki je 
na vsakem koraku prežeta z zeli-

Kamping, ki so ga odprli avgu-
sta, je zasnovan tako, da se skla-
da z okolico, gostom ponuja pris-
ten stik z naravo, hkrati pa dob-
ro mero zasebnosti in romantike. 
Na voljo so naravni bazeni pa tu-
di velneške storitve, posebna ku-
linarika, ki bo povezana z zeliš-
či. Ta bodo tudi sicer imela osre-
dnjo vlogo v dogajanju, saj se bo-
do gostje lahko seznanjali z goje-
njem in uporabo zelišč, udeležiti 
se bo mogoče tudi zeliščnih de-
lavnic.

Herbal glamping resort je prvi 
od treh, ki jih načrtujejo v okviru 
projekta Charming Slovenija. Po 
enega nameravajo postaviti ob 
Blaguškem jezeru in v Kopačnici, 
so še zapisali v Dnevniku.

Marija Lebar

šči in obdana z njihovimi vonjava-
mi. Poleg arhitekturne dovršenosti 
in skrbne umestitve v naravno oko-
lje vas bo notranjost glamping šo-

tora navdušila, bivalno in tehnič-
no, z najvišjim nivojem prestiža in 
s popolno zasebnostjo,« je zapisa-
no na njihovi spletni strani.

prostoru in oteženemu dostopu, saj 
je knjižnica domovala v prvem nad-
stropju, sta obisk in izposoja v zad-
njih letih rasli.

Večletno opozarjanje na prosto-
re, ki niso ustrezali normativom za 
krajevne knjižnice, je naletelo na 
plodna tla pri občinski upravi. Sku-
paj z Osrednjo knjižnice Mozirje so 
poiskali nove, večje in ustrezne pro-
store v gradu. Množica obiskoval-
cev je bila nad videnim navdušena, 

saj se je lahko prepričala o tem, da 
je knjižnica postala lep in moderno 
urejen prostor, pravo informativno 
središče kraja, kar je v svojem go-
voru navedla Petra Širko Poljanšek. 
Poudarila je, da gre zahvala za no-
vo knjižnico občini, posebno župa-
nu Mateju Pečovniku. Slednji je iz-
postavil, da je knjižnica pomem-
ben prostor za vsak kraj, zato so v 
občini veseli nove pridobitve.

Roman Mežnar
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ČAJANKE NA REČICI OB SAVINJI

Srečanja bodo 
nadgrajevali z idejami 

udeležencev
V Medgen borzi na Rečici ob Sa-

vinji so septembra »zaživele« ča-
janke, torkova srečanja, ki so na-
menjena starejši in mlajšim upo-
kojencem.

Prvo tovrstno druženje ob čaju 
je bilo namenjeno izobraževanju. 
Urška Selišnik, ki koordinira delo v 
Medgen borzi, je namreč pripravi-

la osvežitev slovenske slovnice. Ob 
pogovoru o veliki in mali začetnici 
pa so se udeleženci sprostili ob ča-
ju, slišati je bilo tudi nekaj predlogov 
za nadaljnja srečanja. Strinjali so 
se, da bodo poiskali stare pozablje-
ne zgodbe, dodali kakšno zdra-
vstveno izobraževanje, telovadbo. 

Marija Šukalo

ČEBELARSKA ZVEZA SLOVENIJE

Apimondia podprla 
predlog o svetovnem 

dnevu čebel
Sredi septembra je bil v Daejeo-

nu v Južni Koreji organiziran Med-
narodni kongres Apimondie. V 
sklopu dogajanj je potekalo tudi 
zasedanje Generalne skupščine 
Apimondie – Mednarodne federa-
cije čebelarskih zvez. Na zaseda-
nju so soglasno sprejeli pobudo 
slovenskih čebelarjev o svetovnem 
dnevu čebel. Po pridobitvi podpo-
re celotne svetovne čebelarske jav-
nosti na najvišji ravni je tako odpr-
ta pot k sprejetju pobude pri Orga-
nizaciji združenih narodov.

Predlog, da postane 20. maj 
svetovni dan namenjen čebelam, 
sta na generalni skupščini predsta-
vila predsednik Čebelarske zve-

ze Slovenije Boštjan Noč in dr. Pe-
ter Kozmus, strokovni vodja prizna-
ne rejske organizacije za krajnsko 
čebelo pri ČZS. »Po predstavitvi in 
soglasnem sprejetju pobude se je 
dosedanji predsednik Apimondie 
Francoz Gilles Ratia zahvalil ČZS 
za vse delo, ki ga opravlja za dob-
robit čebel. Poudaril je, da bomo 
pot do razglasitve svetovnega dne 
čebel pri OZN nadaljevali skupaj. 
Novi predsednik Apimondie Philip 
McCabe iz Irske je ob tem dejal, da 
čestita Sloveniji za krasno pobu-
do in da ji bo pri nadaljnji promoci-
ji, kolikor bo v njegovi moči, poma-
gal,« so zapisali na ČZS.

Marija Lebar

»JES PA VEM ZA ENO ZGODBO« V KOVAČEVI ŽAGI

Zgodbe za vse 
generacije, iztrgane 

zobu časa

Za doživeto pripovedovanje zgodb so poskrbeli številni amaterski igralci iz 
celotne Zgornje Savinjske doline. (Foto: Martina Hrastnik)

Kulturno-umetniški klub Potov-
ke, kulturni društvi Gornji Grad 
in Franc Herle Solčava ter Zavod 
Poseben dan Solčava so v Kova-
čevi žagi na Kropi pripravili pripo-
vedovalski večer na temo gozda. 
Zgodbe naših krajev, ki so v idi-
ličnem zavetju stare žage zvene-
le še bolj čarobno, je pripovedo-
valo kar deset kulturnih ustvarjal-
cev. Ti so s svojo doživeto inter-
pretacijo navdušili precejšnje šte-
vilo obiskovalcev. 

Organizatorji so povedali, da 
jim ravno to sprejemanje ljudi in 
odprtost do pripovedovanja daje 
zagon za nova pripovedovanja in 
iskanje starih zgodb, za katere ne 
želijo, da se izgubijo in pozabijo. 
Upajo, da bodo v svoje vrste priva-
bili še kakšnega pripovedovalca. 
Tudi njihov slogan »Vse, kar ste sli-
šali od nas, pripovedujte naprej!« 
je želja, da zgodbe skupaj iztrga-
jo pozabi.

ŠMS

OTVORITEV DELOVNE RAZSTAVE EX TEMPORE MOZIRSKI GAJ 2015

Umetniki tudi po dveh 
desetletjih ustvarjajo za 

Mozirjane

Jure Repenšek: »Želimo si, da bi po 21-ih letih Mozirjani v večji meri to 
prireditev vzeli za svojo in se pustili umetnosti nagovoriti.« 

(Foto: Tatiana Golob)

Za Kulturnim društvom Jurij Mo-
zirje sta že dve plodoviti desetletji 
organiziranja prireditve Ex tempore 
Mozirski gaj. Letos se je v času od 
16. do 19. septembra iztekla že 21. 
prireditev in, kot je videti skozi or-
ganizacijo dogodka in ustvarjena 
umetniška dela, želja po druženju, 
izobraževanju ter predajanju estet-
skim užitkom ni presahnila.

Umetniki, letos se je prireditve ude-
ležilo devet ustvarjalcev iz Sloveni-
je in tujine, so s svojim delom priče-
li 16. septembra. Uradna otvoritev je 
potekala v Mozirskem gaju. Jure Re-
penšek, predsednik društva in gonil-
na sila prireditve, sodelujoče popelje 
po okolici mozirske občine in jim po-
maga iskati umetniški navdih.

Sodelujoči umetniki so ustvari-
li kar nekaj novih likovnih del, ki so 
bila v teku izdelave in na sami otvo-

ritvi delovne razstave na ogled lju-
biteljem umetnosti. S tem je bil do-
sežen najpomembnejši cilj priredi-
tve, spoznavanje občanov z nasta-
janjem umetniškega dela. Tudi na 
otvoritvi delovne razstave v Slom-
škovi dvorani mozirske župnije v 
soboto, 19. septembra, je Repen-
šek izpostavil, da je namen vsako-
letnih srečevanj umetnikov v Mozir-
ju predvsem izobraževalnega po-
mena in da bi njihovo ustvarjanje 
spremljalo čim več občanov. 

Tudi Vrtec Mozirje svoje male va-
rovance že več let zapored pripe-
lje, da opazujejo umetnike pri delu. 
Podžupan Roman Čretnik je v ime-
nu župana pozdravil zbrane in izra-
zil prepričanje, da je ex tempore že 
del skupnosti, kar si po dveh dese-
tletjih tudi zasluži.

Tatiana Golob
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5. FESTIVAL OVČJE VOLNE BICKA V SOLČAVI

Dober obisk na sejmu in delavnicah

Sejmarji so ponujali tako pletene kot polstene izdelke iz volne.

Tretji vikend v septembru so v 
Solčavi pripravili 5. Festival ovčje 
volne Bicka. Po »glavne igralce do-
godka«, ovce solčavsko-jezerske 

pasme, so se prvi dan festivala po-
dali na visokogorske pašnike Stre-
lovca. Naslednji dan pa so z njih 
»slekli« kožuh na Rožnem vrhu. 

Sobotno popoldne je bilo na-
menjeno predelavi ovčje volne. 

V ateljeju Majnik so pokazali, ka-
ko se izdelajo izdelki domače in 
umetne obrti. Za predstavitev ve-
zenja, pletenja in šivanja je pos-

krbela Marjeta Majnik. Kako se 
pripravi polsteni izdelek, so za-
četnice tovrstne dejavnosti spoz-
navale na delavnici v Zadružniku. 
Bolj izkušene filcarke so s skup-
nimi močni izdelale veliko prepro-

go in jo razstavile na odru prire-
ditvenega prostora. Obe delavni-
ci sta bili dobro obiskani. Za vse, 
ki so zamudili sobotno »frizira-
nje« štirinožnih lepotic, so stri-
ženje ovac prikazali pred faroš-
kim hlevom v nedeljskem dopol-
dnevu. 

Nedeljsko popoldansko doga-
janje so s svojo ponudbo oboga-

tili ponudniki volnenih izdelkov. 
Pletilstvo Erne Korošec nadalju-
je izročilo slovenskega ročnega 
pletilstva iz domače volne, Vul-
ko Stopar iz Železne Kaple pa av-
strijskega. Različne ideje za upo-

rabne izdelke je bilo moč opazi-
ti pri filcarkah Marjeti Majnik iz 
Solčave, Nadi Vukadinović-Bes-
lič iz Mozirja in Goranskih vunari-
cah z Ravne Gore. Slednje prise-
gajo, da je ovca čudežna žival in 
njena volna čudežna nit, iz katere 

je moč plesti, kvačkati in polste-
ti uporabne in okrasne predmete. 
Slednji trditvi so se pridružile iz-
delovalka polstenega nakita Dar-
ja Goličnik iz Mozirja, člani Ovče-
rejskega društva Raduha z Ljub-
nega ob Savinji s filcanimi copa-
ti in Lidija Slatinšek iz Radmirja. 
Slatinškova je poleg volne svoje 
izdelke kvačkala in klekljala tu-

di iz drugih materialov. Da je vol-
na uporabna tudi kot polnilo za 
vzglavnike in odeje, pa so prise-
gali pri Sovenu, podjetju za pre-
denje in predelavo volne. 

Za popestritev sejemskega utri-

pa so s svojimi kulinaričnimi dob-
rotami poskrbele članice aktiva 
kmečkih žena iz Solčave, z glasbe-
nimi vložki domači godci, s humor-
nimi predstavitvami udeležencev 
pa moderator Nejc Slapnik.

Tekst in foto: Marija Šukalo

Peter Vršnik je poskrbel za »friziranje« štirinožnih lepotic.

Da je nit lepša, je volno najbolje spresti ročno na kolovrat kot v 
preteklosti.
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10 LET KVARTETA ŠTIGLIC

Visoka kultura z visoke nadmorske višine

Kvartet Štiglic sestavljajo mama Rosana in hčerke, študentka Bernarda ter 
srednješolki Ksenija in Kristina. (Foto: ŠMS)

Članice kvarteta Štiglic prepeva-
jo skupaj že desetletje. Začele so kot 
Tirska dekleta, saj so doma pod mo-
gočnimi Tirskimi pečmi. Kasneje so 
se preimenovale v kvartet Štiglic. V 
zadnjem letu so posnele zgoščen-
ko s pomenljivim naslovom S pe-
smijo v svet, ki so jo v družbi glasbe-
nih prijateljev predstavile v nedeljo, 
20. septembra, v ljubenskem kul-
turnem domu. Njihova posebnost 
je večglasno petje, prepevajo ljud-
ske pesmi in priredbe modernejših 
skladb, za katere poskrbi Bernarda, 
na koncertu so izvedle tudi nekaj pri-
redb slovenskih popevk in moder-
nejših skladb.

Kvartet Štiglic sestavljajo ma-
ma Rosana in tri hčerke, študent-
ka Bernarda ter srednješolki Kse-
nija in Kristina. Glasba jim je zapi-
sana v genih, večglasnega prepe-
vanja jih je naučila mama Rosana, 
igranja na instrumente pa so se de-
kleta učila v nazarski glasbeni šoli. 

družina, ki nadaljuje glasbeno tra-
dicijo iz roda v rod. Drugi gostje so 
bili člani kvarteta Krt, ki prepevajo 
skladbe vseh obdobij in različnih 
žanrov. Pri enem od njih so gostite-
ljice dogodka posnele zgoščenko. 

Za nepozaben zaključek dogod-
ka je poskrbela Lenka Kralj, Rosa-
nina učiteljica glasbe in zborovod-
ja, ki je povedala, da je njen talent 
odkrila že pri prvi šolski uri, saj je 
ob enoglasnem petju izstopal njen 
drugi glas. Na vprašanje, kje se je 
tega naučila, je povedala, da tako 
prepevata z mamo, ko molzeta kra-
ve. Svoj talent je nato prenesla na 
svoje otroke, še več, poskrbela je, 
da so se dekleta glasbeno izobra-
zila tudi v igranju instrumentov. »Iz-
za zaprtih vrat Tirske domačije se 
sedaj sliši tudi Mozart in Bach in te-
mu bi lahko rekla visoka kultura na 
visoki nadmorski višini,« je zaključi-
la Kraljeva.

ŠMS

Bernarda igra klavir in kitaro, Kristi-
na igra violino, Ksenija klavir. 

Od svojih začetkov so glasbeni-
ce zelo napredovale in začele po-
segati po zahtevnejših skladbah 
ter priredbah ljudskih pesmi. Re-
dno se udeležujejo revij pevskih 
zborov, kjer so že trikrat dosegle re-

gijski nivo, z odličnimi ocenami pa 
se vedno vračajo tudi z regijskih 
srečanj malih vokalnih skupin. 

Popoldan družinske glasbe so 
popestrili gostje, domači ljudski 
godci Kogovski Jože s sinovoma 
Tadejem in Silvom ter Danijem To-
stovršnikom. Tudi ti so glasbena 

MODNA REVIJA V SOLČAVI

Unikatni izdelki odraz ljubezni do ročnega dela

Filcana torbica, kvačkana ruta in pletena jopica so odlična kombinacija za 
jesenski sprehod. (Foto: Marija Šukalo)

Iz lahkega materiala in volne je mogoče narediti udobne hlače, torbico in 
nakit, otroški plašček pa greje ob vetrovnih dnevih. (Foto: Marija Šukalo)

Festival ovčje volne v Solčavi je 
ob deseti obletnici društva Bicka 
postregel z zanimivo modno revi-
jo. Na njej so svoje kreacije v »Za-
družneku« 20. septembra presta-
vile Goranske vunarice s Hrvaške, 
Nada Vukadinović-Beslić iz Mozir-
ja, Erna Korošec iz Haloz in doma-
če filcarke: Terezija Pahovnik, Bar-
bara Prodnik, Marta Orešnik, Nada 
Prodnik, Bernarda Prodnik, Ivan-
ka Nadvežnik, Vida Matk in Špela 

Orešnik. Predstavitev materialov in 
artiklov so zaupali voditelju priredi-
tve Nejcu Slapniku. 

Med obiskovalci so mlade ma-
nekenke in manekeni predstavi-
li zanimive kreacije, ki so bile plod 
dolgotrajnega dela oblikovalk in 
njihovega raziskovanja materia-
lov. Oblačila in modni dodatki iz 
polstene volne solčavsko-jezer-
ske ovce so bili namreč kombinira-
ni tudi s svilo, merimo volno, bom-

bažno tkanino, usnjenimi trakovi 
in svilo. Občinstvo je lahko obču-
dovalo različne šale, brezrokavni-
ke, pokrivala, obleke, krila, ponče, 
jakne in nakit ter torbice. Vsi pred-
stavljeni unikatni izdelki so bili od-
raz natančnosti in ljubezni do roč-
nega dela. 

Ker so bila oblačila iz volne in 
kožuhov ovac sestavni del kmeto-
ve opreme tudi pri vsakdanjem de-
lu na Solčavskem že v preteklosti, 
ni naključje, da so predstavili tudi 

brezrokavnike iz ovčje kože in »ko-
mašine povijače«, pletene gama-
še v obliki traku, ki so jih v zimskih 
dneh povili po nogi. 

Po reviji so se manekeni in ma-
nekenke sprehodili med obisko-
valci na prireditvenem prostoru, ti 
pa so unikatna oblačila lahko tu-
di kupili. 

Fotogalerijo si lahko ogledate 
na www.savinjske.com (geslo: bi-
10vo).

Marija Šukalo
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Velika beseda (8)

Cesarjeva skupina mladih igralcev je hitro 
narasla v odlično in zelo delovno igralsko dru-
žino. 22. marca 1975 je mozirski oder spet 
oživel. Po vodstvom in režijo Franja Cesarja 
so pripravili igro Doktor zmede. Po podatkih, 
ki so ohranjeni, je bila šepetalka Jožica Celin-
šek, recitirala je Ladka Selič, igrali so: Miran 
Cesar, Milena Kresnik, Janez Klemenak, Mile 
Mavrič, Jurij Repenšek, Ciril Zavolovšek, Ne-
na Breznik, Peter Urbanc in Jožica Zidarn. Za 
skeč sta poskrbela Rezika Kokošinc in Franjo 
Cesar.

Že 23. maja so spet igrali. Uprizorili so igro 
Raztrganci, spet pod vodstvom Franja Cesar-
ja. To leto se je Prosvetno društvo Mozirje prip-
ravljalo na proslavo stote obletnice dramske-
ga delovanja v Mozirju. 

Ni naš namen raziskovati vzroke za prene-
hanje dramskega delovanja v Mozirju znotraj 
Prosvetnega društva Mozirje. Dejstvo je, da so 
igralci s smrtjo režiserja in scenarista Franja 
Cesarja izgubili vzornika in priljubljenega re-
žiserja. Sledilo je kar nekaj let, da si je dram-
ska dejavnost spet opomogla. Naše kulturno 
društvo skrbi za dramske predstave in še dru-
ge kulturne prireditve. Naša knjižnica pa v ga-
lerijskih prostorih pripravlja predavanja in ra-
zne razstave.

PEVSKA DEJAVNOST
Ta zvrst kulturne dejavnosti je v Mozirju 

imela dolgoletno tradicijo in sega tja v zgor-
nja leta 19. stoletja. Sprva so cerkveni zbori 
delovali tudi zunaj cerkve. Pozneje so nasta-
jala pevska društva, ki so jih največkrat usta-
navljali organisti, saj so bili prvi šolani zboro-
vodje. V Celju je delovala orglarska šola, ki je 
šolala mlade glasbene navdušence in poklic-
ne organiste. Pred tem so vodili nekatere pev-
ske zbore tudi nekateri samouki. Ponekod so 
bili ustanovitelji in vodje pevskih zborov tudi 
učitelji. 

Običajno so sodelovali v domačem pros-
vetnem društvu oziroma v pevskem društvu 
tudi cerkveni pevci. Takoj po prvim svetovni 
vojni so se pevska društva združevala v zve-
ze na ravni okrajev in tedanje banovine pa tu-
di države. To je omogočilo načrtno pospeše-
vanje zborovskega petja tudi v strokovnem 
pogledu. Prirejali so strokovne tečaje, imeli 
so skupne nastope, ki so jih vodili znani pe-
vovodje iz Ljubljane. Vse to je vodili neko ne-

nehno tekmovanje, kar je pomenilo napredek 
na vseh ravneh.

Tudi zbori iz Mozirja so sodelovali na ra-
znih tekmovanjih, revijah, skupnih nasto-
pih, imeli so na sploh dobre uspehe. Spomi-
njam se dogodka, ko smo v sestavu pevske-
ga društva Oljka (Celje) na okrajnem tekmo-
vanju v Narodnem domu čakali na začetek, 
ko je naš pevovodja Bogomil Grelanc živč-
no stopal gor in dol po mali dvorani, kjer 
smo čakali zbori na nastop in dejal: »Če ne 
bo Šmihelčanov, bomo mi zmagali!« Pevci s 
tega lepega hriba so bili znani po odličnem 
predvajanju koroških pesmi – tam jim ni bil 
nihče kos.

Malo pred prvo svetovno vojno je stari 
Šumečnik, ki je bil vsestranski muzikant, pos-
lal svojega hlapca, ki je dobro pel, na Koro-
ško, da bi prinesel od tam nove pesmi, ker se 
vse preveč pojejo stare. Na Koroškem je tis-
te čase veliko prepeval ljudski pesnik in pe-

vec Lisičjak (Anton Lesičnik). Hlapec je do-
bil od gospodarja nalogo, da nekaj dni prebi-
je s omenjenim pesnikom, da se bo naučil no-
vih pesmi. Ker ga je Šumečnik dobro plačal, je 
nalogo odlično opravil. Naj ob tem omenimo, 
da je bil prav Šumečnik tudi pobudnik za usta-
novitev šmihelske godbe na pihala, ki je delo-
vala že pred prvo svetovno vojno. Kot poveda-
no, hlapec se je naučil kar številnih pesmi, ki 
jih je zapel, da so jih nato peli po Šmihelu. Da 
bi lahko o tem kaj več napisali, žal manjkajo 
podrobni podatki.

Nekoliko več vemo o pevski dejavnosti po 
letu 1918. Omenili smo že, da so bili nosil-
ci razvoja zborovske dejavnosti v glavnem 
organisti. Tudi v Mozirju je bil organist Šte-
fan Skornšek glavni organizator zborovske-
ga petja. Pred Skornškom je mešani pevski 
zbor vodil organist Karl Virant, ki se je po-

zneje preselil v Braslovče. Skornšek je prišel 
v Mozirje leta 1925. Šolal se je na orglarski 
šoli v Celju. Že kot dijak je, kadar je bil do-
ma, orglal v Mozirju. Iz mešanega zbora je 
po potrebi izločil sestav moškega zbora. Ta-
ko je po njegovi zaslugi vsestransko zaživelo 
zborovsko petje. Skornšek je v Mozirju dolga 
leta uspešno deloval. Tamkajšnji zbor se je 
uspešno udeleževal raznih pevskih srečanj, 
ki so jih tiste čase prirejali v okviru Pevske 
zveze Dravske banovine.

Med drugo svetovno vojno je utihnilo pet-
je in zamrla je slovenska kulturna dejavnost. 
Okupatorsko preganjanje slovenskega jezika 
je zarezalo globoke rane v našo narodno za-
vest. Ko je bila naša dolina leta 1944 za kra-
tek čas svobodna, je takoj spet zazvenela slo-
venska pesem in združevala naše ljudi.

Skornšek je tudi po vojni nadaljeval svo-
je prizadevno delo. Toda njegov zbor je bil, 
čeprav je deloval v okviru domačega prosvet-

nega društva, vendarle prvenstveno cerkveni, 
kar je nekatere prenapeteže v času po vojni 
motilo. Toda nekdanji pevci, tudi tisti, ki so se 
vračali iz raznih vojaških enot, so pritiskali na 
Anza Skornška, ki je delal v ljubijski tovarni in 
živel na Selah, da je pričel s pevskimi vajami 
za moški zbor. Tako sta želela tudi oba starša 
Franc in Neža Skornšek. Doma so imeli klavir, 
Anza pa je bil organist, zakaj bi torej na Selah 
ne nastal moški pevski zbor. Pričeli so z vaja-
mi in požrtvovalni pevci so hodili tudi po dve 
uri daleč na vaje. Prvič so nastopili med šmar-
nicami v cerkvi sv. Marije na Brezjah. V resni-
ci so peli v svoje zadovoljstvo in veselje, tako 
je povedal pevec Karl Pečnik, ki je bil od vse-
ga začetka v zboru. Pozneje so se pevci vklju-
čili v mozirski zbor, ki ga je, kot je znano, vodil 
Štefan Skornšek.

Nadaljevanje prihodnjič.

Mozirski pevski zbor pod vodstvom Vilija Kuntare (1919)
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DARINKA PRESEČNIK, 
svetovalka za hortikulturo

REDNI REGIJSKI SESTANEK MOTO KLUBOV NA REČICI OB SAVINJI V ORGANIZACIJI MK LEGENDS FOREVER 

Motoriste motijo neurejene ceste 

Predsednik moto kluba Legends Forever Matjaž Vodovnik, regijski 
predsednik Iztok Kotnik in tajnik ZMKS Simon Krajnc na srečanju na 

Rečici ob Savinji

Sredi septembra so se v prosto-
rih Medgen borze na Rečici ob Sa-
vinji zbrali predsedniki in podpred-
sedniki Zveze moto klubov Spodnje 
Štajersko - Koroške regije. Gre za 
območje, ki združuje 24 moto klu-
bov iz omenjene regije. Edini pred-
stavnik iz Zgornje Savinjske doli-
ne, ki je hkrati tudi član Zveze mo-
to klubov Slovenije (ZMKS), je klub 
Legends Forever, ki je registriran na 
Rečici ob Savinji. 

Na regijskih sestankih se pred-
stavniki moto klubov zbirajo prak-
tično vsak mesec, razen poleti, ko 
tudi med motoristi vlada dopustni-
ško razpoloženje. Na tovrstnih ses-
tankih je prisotnih približno 60 pred-
stavnikov klubov, ki predstavijo mo-
rebitno problematiko ali se pogovo-
rijo o drugih aktualnih vprašanjih. 
»Skorajda ni srečanja, na katerem 
ne bi govorili o problematiki neureje-
nih cest,« je povedal tajnik ZMKS Si-

tistični podatek, da so bili ob po-
rastu števila prometnih nesreč, v 
katerih so udeleženi motoristi, sa-
mo v treh prometnih nesrečah ude-
leženi motoristi, ki so člani katere-
ga od slovenskih moto klubov. Po 
prepričanju vodstva regije je to do-
kaz, da se člani moto klubov le dru-
gače vozijo in obnašajo na cestah 
kot motoristi, ki niso organizirani 
oziroma so nečlani. 

Kot je omenil regijski predsednik 
Kotnik, bodo v prihodnje te trditve 
poskušali dokazati tudi z načrtnim 
vodenjem statistike glede organi-
ziranega oziroma neorganizirane-
ga motorizma in z njim povezane-
ga članstva. 

Srečanje na Rečici je minilo v is-
kanju nekaterih odgovorov in ob 
opozorilih na aktualno dogajanje, 
seveda pa ni manjkalo prijateljskih 
stiskov roke in veselega druženja. 

US

mon Krajnc. Predsednik regije Iztok 
Kotnik je dodal, da večkrat na sesta-
nek med svoje vrste povabijo tudi 
predstavnike policije.

Tako so se motoristi že na minu-
lih sestankih velikokrat pogovarjali, 

kako pomagati oziroma kako reše-
vati motoriste v primeru prometnih 
nesreč. Večkrat v sezoni s pomoč-
jo celjske reševalne postaje poskr-
bijo tudi za praktične prikaze reše-
vanja in pomoči. Pomenljiv je sta-

Strupene sobne rastline

Vitezova zvezda 
(Amarilis hipeastrum)

Strupena je njegova čebulica. 
Snov, ki nam lahko škodi, je alka-
loid. Povzroči nam lahko drisko in 
bruhanje. 

Aloa vera (Aloa vera)
Gojimo jo zaradi slovesa zdra-

vilnosti, vendar lahko pri starej-
ših rastlinah njen rumenkast sok 
povzroči zastrupitve. V medicini jo 
uporabljajo za različne gele za ko-
žo, vendar pri ljudeh, ki imajo ob-
čutljivo kožo, alojin sok povzroči 
dermatitis. Pri starejših rastlinah 
je pod zgornjo povrhnjico listov ru-
menkast sok, tega je treba zavreči. 
Uporabna je le notranja plast listov, 
ki je v obliki gela. Ta del je zdravilen. 

Ta rastlina, ker draži kožo, ne sme 
biti na dosego majhnih otrok. 

Božična zvezda 
(Euphorbia pulcherrima) 

Vsebuje strupen bel sok, ki moč-
no draži kožo. Vsebuje strupeno 
snov diterpenoid. Lahko povzroči 
tudi bruhanje. 

Difenbahija 
(Dieffenbachia sp.)

Strupena je cela rastlina – sok. 
Vsebuje strupeno snov oksalat. 
Sok te rastline povzroči v ustih, 
žrelu in jeziku boleče otekline, kar 
močno oteži govorjenje. Otekline v 
žrelu lahko tudi močno otežijo di-
hanje. 

Zmajevka ali dracena 
(Dracaena sp.)

Strupeni so listi. Strupene snovi so 
saponini. Povzroči bruhanje, širjene ze-
nic, nevrološke znake in halucinacije. 

Juka ali človeško življenje 
(Yucca sp.)

Vsebujejo strupeno snov sapo-
nine. Znaki zastrupitev so bruha-
nje, driske in odpoved jeter.

Filodendron (Philodendron sp.)
Strupena je cela rastlina. Strupe-

na snov je kalcijev oksalat. Povzro-
ča težave pri požiranju, srbečico, 
pekoč občutek in bruhanje. 

Flamingovec (Anthurium)
Strupeni so mladi listi. Strupena 

snov je oksalat. Simptomi so bruha-
nje in slinjenje. Sok te rastline je dra-
žeč. Pri zaužitju rastline lahko pride 
do izredno bolečega otekanja in do 
opeklin v prebavnem traktu. Otekanje 
sluznice lahko povzroči zadušitev. 

Monstera (Monstera deliciosa)
Strupeni so listi in steblo. Simp-

tomi: problemi z dihanjem in poži-
ranjem, slinjenje in bruhanje. 

Kraljevska begonija 
(Begonia rex)

Največ strupa se nahaja v ko-
reninah. Strupena snov je oksalat. 
Simptom je bruhanje. 

Navadni fikus (Ficus elastica)
Strupena je cela rastlina, vendar 

ne pretirano. Simptomi: lažje vnetje 
sluznice, bolečine v želodcu in tan-
kem črevesu, bruhanje, bolečine v 
trebuhu, pri večji količini tudi krči in 
paraliza. 

Sobna kala 
(Zantedeschia)

Vsi deli so malce strupeni. Stru-
pena snov je oksalat. Simpto-

Difenbahija

Božična zvezda
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mi: vnetje sluznice, na določenih 
mestih bolečine (tudi gnojni iz-
cedki, nastanek mehurjev), po-
škodbe želodčne sluznice, bruha-
nje in kašelj. 

Drobnolistni fikus ali benjamin 
(Ficus benjamina)

Strupeni so listi. Simptomi: vne-
tje sluznice, bruhanje, krči, parali-
za. Lahko se konča s smrtjo. 

Sobna azalea 
(Rhododendon indica)

Strupena snov so diterpenoidi. 
Simptomi zastrupitve so bruhanje, 
osip na koži, glavobol in zamegljen 
vid. Pride lahko tudi do driske. 

Taščin jezik (Sansevieria sp)
Sok te rastline je dražeč. 

Orhideje (Orhidea)
V knjigah orhideje niso navede-

ne, kar ne pomeni, da niso strupe-
ne. Preventivno je potrebno paziti, 
da otroci in živali ne pridejo do teh 
rastlin. Nekateri vonji orhidej lah-
ko pri občutljivih ljudeh povzroča-
jo glavobole, zato raje ne nosite 
takšne dišeče orhideje v prostore, 
kjer spite. Razen tega so se pojavili 
posamezni primeri, kjer je prišlo do 
vnetja kože pri kontaktu z zelo po-
raščenimi orhidejami, kot je Cypri-
pedium pubescens ali z lepljivim 
sokom Cuban-Vanille. Zato vedno, 

ko se dotikate poraščenih orhidej, 
uporabite rokavice. 

Mlečki (Euphorbia sp.)
(Sobni mleček, striženi sobni 

mleček …) Mlečki vsebujejo zelo 
strupen mlečno bel sok, ki močno 
draži kožo. V to skupino spada že 
omenjena božična zvezda. 

ZAMENJAVE Z NESTRUPENIMI 
RASTLINAMI

Veliko je rastlin, za katere sploh 
ne vemo, da so strupene. Nekaj je 
takih, za katere se motimo, da so 
strupene, a niso. Nekatere rastli-
ne, ki jih uporabljamo tudi pri pre-
hrani, lahko zamenjamo s strupe-
nimi, npr. pri čemažu. Vsako leto 
se kdo zastrupi s jesenskim pod-
leskom, ker ga je zamenjal s če-
mažem. Ti dve rastlini pogosto ra-
sejo skupaj. 

S strupenimi rastlinami se naj-
pogosteje zastrupijo otroci, ki so 

mlajši od šest let. Privabijo jih ži-
vo rdeči plodovi, tudi črni ali plo-
dovi kakšne druge barve. Otrok še 
ne ve, da niso vsi plodovi užitno, 
kot so jagode, maline itd. Pri igri 
pogosto zaužijejo kakšen plod od 
strupenih rastlin. Navadno se za-
radi tega pojavijo slabosti, bruha-
nje, driske in trebušne bolečine. V 
primeru, da otrok zaužije več stru-
penih plodov, so posledice lahko 
zelo hude: hudo bruhanje, driska, 
izguba zavesti, krči, hiter ali plitek 
utrip in težko dihanje. Lahko pri-
de tudi do smrti. Ob dotiku nekate-
rih rastlin pride do pordečitve ko-
že oziroma srbenja, bolečine ali 
otekline. 

Rastline niso lahko usodne le za 
otroke, temveč tudi za živali in od-
rasle ljudi. Pred uživanjem rastlin, 
ki se lahko pogosto zamenjajo s 
strupenimi, bi bilo potrebno preb-
rati kakšno knjigo, da do zamenjav 
ne bi prišlo.Flamingovec

IZMENJAVA OBLAČIL NA REČICI OB SAVINJI

Obleka za nasmeh 
človeka

Gledališka igralka Alja Kapun je 
posredovala idejo o izmenjavi oblačil 
Medgen borzi, sedaj nosilki projekta 
Obleka za nasmeh človeka. Na Reči-
ci ob Savinji bodo organizirali dogo-
dek z dobrodelno noto v soboto, 3. 
oktobra, med 10. in 17. uro. Izkupiček 
prodaje otroških, moških in ženskih 
oblačil ter modnih dodatkov in igrač 
je namenjen šolskemu skladu rečiš-
ke osnovne šole. 

Na trg pod lipo vabijo tako tiste, 
ki so se svojih kosov oblačil nave-
ličali, kot tiste, ki bi svojo gardero-
bo želeli malo osvežiti. S skupnimi 
močmi bodo pomagali preneka-
teremu rečiškemu osnovnošolcu 
pri plačilu različnih obšolskih de-
javnosti. Otroci bodo lahko uživa-
li v ustvarjalnih delavnicah, njihovi 
starši pa v druženju. 

Marija Šukalo

KULTURNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Gledališki abonma s 
štirimi komedijami

V gornjegrajskem kulturnem 
društvu so se letos odločili, da pri-
vabijo ljubitelje kulture z gledali-
škim abonmajem. Ta mesec bodo 
gostili Kulturno umetniško društvo 
(KUD) Milke Zorec Hotinja vas z 
absurdno komedijo Prihodnost je 
v jajcih. Novembrsko predstavo 
bodo odigrali člani KUD Ivan Can-
kar iz Šmartnega v Tuhinjski doli-
ni. Naslov komedije je Moj Vinko. 
Decembrski gostje gornjegrajske-
ga odra bodo gledališčniki Gleda-

liškega društva Radeče s komedi-
jo Gospa poslančeva. Četrto, ja-
nuarsko predstavo bodo prispe-
vali gornjegrajski gledališčniki, ki 
bo prav tako komedija, naslov os-
taja še skrivnost. Predstave bo-
do vsako drugo soboto v mese-
cu, vpis abonmaja pa je že možen 
na elektronskem naslovu kultur-
no.drustvo.gornji.grad@siol.net 
ali dve uri pred prvo abonmajsko 
predstavo.

ŠMS

ZELEMENJAVA NA REČICI OB SAVINJI

Menjava spodbuja solidarnost med krajani

Izmenjevalca sta določila, cena za sadiko grma vrtnice je vrečka hrušk. 
(Foto: Marija Šukalo)

Menjavanje sadja in zelenjave 
v Sloveniji ni novost. Gibanje, ki že 
vrsto let poskrbi za brezplačno iz-
menjavo pridelkov, sadik, semen, 
ozimnice in še česa, se je razširi-
lo tudi v našo dolino. Na Rečici ob 
Savinji je v zelemenjavno jabolko 
ugriznila Medgen borza oziroma 
občina. 

Na trgu pod vaško lipo so se sre-
čali sokrajani, ki radi vrtnarijo in 
zdravo jedo, ter menjali presežke s 
svojih vrtov, pa tudi domača seme-

na, sadike, ozimnico, zelišča, čaje, 
recepte in izkušnje.

Prvo tovrstno druženje je po be-
sedah vodje dogodka Urše Selišnik 
padlo na plodna tla: »Osnovni cilj ze-
lemenjave je izmenjava vrtnih pre-
sežkov in ozaveščanje o pomenu 
samooskrbe in sonaravnega nači-
na življenja, prizadevamo pa si tudi 
za spodbujanje druženja in solidar-
nosti med sokrajani ter za zmanjše-
vanje količin zavržene hrane.« 

Marija Šukalo
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ČRNA MAČKA »MJAVKA« ŽE 15 LET

Uspešni v preteklosti, z evrovizijko Evo Boto 
med zvezde

Ansambel Črna mačka gre v petnajsto leto z zvezdnico Evo Boto. 
(Fotodokumentacija Črna mačka)

Popularna glasbena skupina, ki 
se je v poldrugem desetletju izka-
zala v naši dolini, v Sloveniji in tu-
jini, koncertira na mnogih priredi-
tvah ter pomenljivih odrih, zabava 
na tv in radijski sceni in v zasebni 
sferi. Članica Teja Asić, Jože Sadek 
ter brata Dušan in Jani Čerček iz 
Solčave, so dosegli zavidljivo kako-
vost in kakovostno raven njihovih 
skladb, pesmi ter šov programa. 

Ker je za nekaj časa nehala s 
petjem njihova dosedanja pevka, 
je njeno mesto prevzela »evrovizij-
ka«, Korošica Eva Boto. Jani Čer-
ček je povedal: »Z Evo smo se ta-
koj odlično ujeli, saj je dobrovoljna 

oseba, poleg tega da je res vrhun-
ska pevka, evropsko znana, takoj 
se je vklopila tudi v naš šov pro-
gram z dalmatinskimi, starograd-
skimi ter narodnozabavnimi sklad-
bami. A bodo naši nastopi žlahtnej-
ši tudi zaradi njenih avtorskih hitov. 
Za naš 15-letni jubilej, ki ga bomo 
obeležili še pred koncem leta, bo-
mo izdali nov, jubilejni cd, ki z no-
vimi komadi že nastaja v studiu.«

»Tri skladbe, dve v zabavnih ritmih 
(o ljubezni), ena narodnozabavna, 
prepričujejo punce, da naj vendarle 
za moža vzamejo Štajerca,« je še iz-
dal vodja skupine Črna mačka.

Jože Miklavc

JAM SESSION V DOMU KULTURE NAZARJE

Obujanje starega rocka z Dreta River Bandom

Dreta River Bandu se je na odru 
pridružila pevka Sara Lamprečnik. 

(Foto: Tatiana Golob)

Praznik občine Nazarje je bil letošnje le-
to popestren z dogodkom, ki ni del običajnih 
prireditvenih programov občinskih prazno-
vanj. Dom kulture je tako za en večer pripa-
del ljubiteljem rocka. Kulturno društvo je na-
mreč pripravilo Jam session z rock zasedbo 
Dreta River Band, ki izvaja predvsem stare 
rock skladbe.

Izraz jam session označuje druženje glasbe-
nikov, ki se sestanejo z namenom, da bodo spro-
ti sestavljali improvizirane glasbene zasedbe ter 
igrali improvizirano glasbo. Po pozdravnem na-
govoru predsednice društva Irene Budna so 
oder zavzeli člani skupine. Občinstvo se je pre-
pustilo zvokom starih uspešnic. Žal med njimi 
dolgo ni bilo pogumneža, ki se bi pridružil glas-
benikom na odru, a splačalo se je počakati na 
mlado pevko Saro Lamprečnik, zmagovalko le-
tošnjega mednarodnega festivala Fens v Ko-
pru, ki je občinstvo navdušila s svojim petjem ob 
spremljavi Dreta River Banda.

Ustanovitelj in vodja slednjega je bobnar Joco 
Škorjanc, ki se z glasbo ukvarja že od malih nog 
in je do danes sodeloval pri številnih glasbenih 
zasedbah. Tudi drugi člani so izkušeni glasbeni-
ki, resno predani glasbenemu ustvarjanju. Band 
poleg Škorjanca sestavljajo še kitarista in back 
vokalista Tomaž Dobrovc ter Bojan Lamprečnik 
in basist Igor Ferlič. 

Tatiana Golob
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SREČANJE ČLANOV ZAVODA PET V VARPOLJAH

PETke navdušene nad kinološkim poligonom 

DRUGI DRUŽABNI DAN V OKONINI

Množična udeležba potrdila željo po druženju

ZAHVALA
Zavod PET se iskreno zahvaljuje vsem, ki so 

donirali izdelke in sredstva za srečelov in licita-
cijo: Savinjske novice, Mr. Pet, Doger, Eko brlog, 
D. J. Don d.o.o. Prebold, Zoran Janžovnik, Ka-
tarina Herček, Medea turizem, Nina Zidarn, Le-
karna Barbka Babnik Brod, Nogavice Max Lju-
bljana, Nani Gerdina, Nina Mitrič in Kinološke-
mu društvu Zgornjesavinjske doline za možnost 
brezplačne uporabe poligona v Varpoljah. 

Druženje članov Zavoda PET je potekalo v prijetnem vzdušju na poligonu Kinološkega društva 
Varpolje. (Foto: Tatiana Golob)

Na poligonu Kinološkega društva (KD) 
Varpolje je pogosto slišati živahen pasji lajež, a 
v soboto, 19. septembra, so se tam zbrali mal-
ce posebni kužki in njihovi lastniki. Na poligonu 
je namreč potekalo srečanje članov PET (Pasje 
enote terapevtov) - Zavoda za terapijo s pomoč-
jo psov, sedež katerega je v Ljubljani.

PETke, kot se člani zavoda sami imenujejo, le-
tna srečanja v obliki piknikov pripravljajo že štiri le-
ta. Letos so se na pobudo njihove članice Helene 
Kotnik zbrali v Varpoljah, kjer jim je domače kino-
loško društvo prijazno odstopilo prostor za druže-
nje. Kot je dejala direktorica Zavoda PET Valentina 
Horvat Kokalj, so bili vsi navdušeni nad lepimi kraji, 
še najbolj pa so se razveselili poligona, ki je idealen 
za razigrano gibanje njihovih štirinožnih partnerjev. 

Kot je še povedala Horvat Kokaljeva, je na-
men njihovih srečanj druženje in sprostitev, saj 
so skozi vse leto, razen v poletnem času, zelo 
aktivni z opravljanjem svoje dejavnosti. Vsako 
tovrstno srečanje ima tudi dobrodelno noto, ved-
no namreč z dobrodelnim srečelovom in licitaci-
jo raznih predmetov, ki jih pripravijo sami ali jim 
jih podarijo razni donatorji, zbirajo sredstva za 
prej izbrano osebo, ki potrebuje pomoč.

Zavod PET je zasebni zavod, neprofitna in hu-
manitarna organizacija, v kateri vsi delujejo kot 
prostovoljci. V njem trenutno deluje 32 terapev-
tskih parov, glavni namen zavoda pa je dvig ka-
kovosti življenja posameznikov in skupin, s po-
sredovanjem s pomočjo psa. Terapevtski pari, 

Udeleženci pohoda na najvišji točki pohoda, Ojstrem vrhu (Foto: Lojze Gluk)

Prvo nedeljo v septembru so se krajani Oko-
nine in Meliš množično podali na drugi tradicio-
nalni pohod na Ojstri vrh nad Okonino. Sledilo je 
druženje do večera na pikniku pri gasilskem do-
mu v Okonini. 

Preko sto udeležencev, od najmlajših do naj-

bolj »izkušenih«, je na pohodu v smeri Okoni-
na-Gračnica-Ojstri vrh (najvišja točka, 719 m 
n.v.) -Negojnica-Žaronice-Zavrate-Okonina pre-
magalo 325 višinskih metrov in razdaljo šes-
tih kilometrov. 

Ob dobri hrani in pijači ni manjkalo dobre 

glasbe, petja in plesa, za kar gre zahvala orga-
nizatorjem, sponzorjem in udeležencem poho-
da. Družabni dan, katerega namen je druženje 
in povezovanje krajanov, bodo organizirali tudi 
naslednje leto. 

Lojze Gluk

posebej usposobljeni vodniki s svojimi psi, po-
magajo mladim in starim, tudi ljudem s poseb-
nimi potrebami ali tistim, ki se v teku svojega živ-
ljenja spopadajo z boleznijo, duševno stisko ali 
kakršnokoli drugačno omejitvijo.

Tatiana Golob

LJUBNO OB SAVINJI

Ogromno sršenje gnezdo

Panj, poln sršenov, meri v višino okrog pol metra.

Na Fileževi domačiji na Ljubnem ob Savinji 
imajo poleg številnih domačih živali tudi šte-
vilčno družino sršenov, ki so jo našli na doma-
čem kozolcu. Ogromen panj, ki meri v višino ok-
rog pol metra, je na pogled prava »arhitekturna« 
mojstrovina narave. Žuželke so si zgradile do-
movanje na varnem, povsem pod slemenom 
strehe kozolca. Fileževi sršeni po besedah gos-
podarja Janeza Lenka niso prav nič napadalni 
in moteči, saj se kljub njihovemu bližnjemu do-
movanju na kozolcu ob vsakodnevnih kmečkih 
opravilih z njimi le malokdaj srečujejo.

Franjo Atelšek
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Paradižnik 
iz tlakovca
Pri Žunterjevih, po domače pri 

Zvirovih v Vimpaslah nad Rečico 
ob Savinji, je tako rekoč iz tlakov-
ca zrasel paradižnik v velikosti 2,5 
metra. Fotografijo nam je posredo-
vala Slavica Žunter.

KRNIČKI LOG

Mleko povezalo Davidov hram in 
številne zgornjesavinjske kmete 

Piknika v Krničkem logu se je udeležilo 120 ljudi.

Vprašanje, kam in kako s »teko-
čim belim zlatom«, so si pred dob-
rim letom postavili v podjetju Davi-
dov hram ter kmalu prišli do odgo-
vora, da bodo pobudam zgornje-
savinjskih kmetov najbolj ugodi-
li z odkupom mleka ter tako pripo-
mogli k lokalnemu razvoju. V pod-
jetju so se odločili, da bodo že pred 

obletnico sodelovanja vse kmete, 
mleko namreč odkupujejo od 147 
zgornjesavinjskih kmetov, povabili 
na piknik, kjer so se sproščeno dru-
žili in se hkrati pogovorili o sodelo-
vanju v prihodnosti. 

Piknika se je udeležilo 120 ljudi. 
Septembrska sobota je postregla z 
odličnim vremenom, hrano in spro-

ščenim ozračjem. Druženje je po-
tekalo v Krničkem logu, kjer so se 
vsi pošteno okrepčali, se pomerili v 
vleki vrvi in ob koncu dneva sklenili, 
da je bil lanski 21. oktober zagoto-
vo pomemben datum, ki se ga bo-
do zaradi uspešnega sodelovanja 
spominjali še dolgo. 

Nejka Golič 

SMUČARSKI SESTRI MATEJA IN TINA ROBNIK

Poleg smučanja obožujeta konje in druge športe
Mateja in Tina Robnik sta sestri, smučarki iz Krnice nad Lučami, 

kjer se kljub temu, da sta tako rekoč že vsaka na svojem, družita, ka-
dar jima le dopušča čas. Poleg družine ju domov privabljajo konji, saj 
se obe radi ukvarjata z njimi. Doma sta si vzeli čas in strnili svoje spo-
mine in želje za prihodnost. 

mi pripravami. Denarja za pripra-
ve Smučarska zveza Slovenije na-
mreč nima dovolj, da bi lahko av-

gust preživeli na snegu na južni 
polobli, zato reprezentantke trikrat 
tedensko opravljajo kondicijske 
treninge v Višnji vasi, ostale dni 
pa same po programu. »Na snegu 
smo bile maja, naslednje priprave 
naj bi bile septembra,« je poveda-
la Tina. »Pa smo na našo pobudo 
dosegle, da smo šle že v drugi po-

lovici avgusta na sneg v Švico ali 
Italijo.« 

BREZ LASTNEGA PRISPEVKA 
NE GRE

Varčevanja v slovenski smučari-
ji s tem še ni konec. Čeprav je člani-
ca A reprezentance, ima status B, 
kar pomeni, da sama pokriva dolo-
čen del stroškov. »Lastni prispevek 
za sezono je po pogodbi z zvezo 
3.500 evrov, sama pa si moram tu-
di plačati letalske karte, kar bo sku-
paj zneslo okrog pet tisočakov. Si-
tuacija res ni rožnata. Kot vrhun-
ski športnik ne moreš hoditi v služ-
bo, da bi sam zaslužil za svoj de-
lež pokrivanja stroškov za sezono. 
Brez podpore staršev in sponzorja 
KLS Ljubno bi se tudi moja zgod-
ba najverjetneje že končala. Vse 
skupaj slabo vpliva tudi na psihič-
no stanje, saj se moraš ukvarjati z 
drugimi stvarmi, namesto da bi se 
popolnoma posvetil treningom,« je 
povedala Tina.

Mateja (levo) in Tina Robnik sta predani smučanju in konjem. 
(Foto: ŠMS)

Svojo smučarsko pot sta pričeli 
na smučišču v Logarski dolini in pri 
Ložekarju, kasneje sta po šoli hodili 
trenirat na Golte. Nekaj časa sta bili 
skupaj v slovenski reprezentanci in 
si delili sobo. Obžalujeta, da so bi-
li njuni skupni trenutki bolj redki. Ko 
je smučala ena, je bila druga poš-
kodovana in obratno, tako sta bili 
kljub dolgemu stažu premalo sku-
paj na tekmovanjih.

TINA ŽE NA SNEGU
Mlajša, Tina, članica ženske A 

smučarske reprezentance, se je 
domov pripeljala med kondicijski-
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UPA NA DOBRO 
SEZONO

Tinini cilji za to sezono so po 
dobrem zaključku lanske prav go-
tovo zrasli. Želi si na več tekem v 
svetovnem pokalu in seveda še 
boljše rezultate. Na žalost po hudi 
poškodbi ne vozi več hitrih disciplin 
in ji tako v svetovnem pokalu osta-
jajo le veleslalomske tekme, med-
tem ko v slalomu tekmuje v nižjih 
rangih. Poleg smučanja ji največ 
časa vzame študij, je študentka če-
trtega letnika fakultete za socialno 
delo. Tisto malo prostega časa, ki ji 
ostane, se ukvarja z drugimi špor-

ti, jahanjem, tenisom, na morju ra-
da surfa.

SANJSKI ZAKLJUČEK ŠPORTNE 
POTI

Mateja se je maja vrnila iz Ame-
rike, kjer je študirala in tekmova-
la za Univerzo Nove Mehike. Diplo-
mirala je iz politologije in mednaro-
dnih študij in sedaj kot večina mla-
dih zagnano išče službo. Vpisala 
se je na magistrski študij medna-
rodnih odnosov. Po zadnji tekmi v 
sezoni se je že drugič smučarsko 
upokojila in sedaj za stalno. Je pa 
svojo športno pot zaključila, kot si 

je želela. V veleslalomu je na ame-
riškem univerzitetnem prvenstvu 
prve divizije zmagala in se poslovi-
la na najboljši možni način. 

VELIKA LJUBITELJICA KONJ
»S prvo sezono v Ameriki nisem 

bila preveč zadovoljna, v drugi pa 
sem bila boljša in vesela sem, da 
se je moja športna pot zaključila 
na najvišji stopnički,« je poveda-
la Mateja. »Sedaj se tako kot Tina 
rada preizkušam v drugih športih, 
največ časa pa preživim s konji, saj 
se doma ukvarjamo z vzrejo in uja-
havanjem konjev. Poleti sem izpe-

ljala tudi tabore jahanja konj za ot-
roke in zadovoljstvo udeležencev je 
bilo veliko.«

Svojo priložnost v prihodnosti vi-
di v jahalnem športu, kar bi pope-
strilo turistično ponudbo zgornje-
ga dela doline. Opravila bo izpit za 
pridobitev licence za učitelja smu-
čanja. Najbolj pa si želi službe, ki 
jo intenzivno išče. »Vem, da moja 
prva služba ne bo sanjska, ampak 
nekje je treba začeti. Če ne bo pri 
nas, pa v tujini.« V Ameriko jo po-
klicna pot ne vleče, tja bo z vese-
ljem kdaj odšla kot turist.

ŠMS

MOZIRJE

Policisti so se pomerili v 
odbojki

Na tradicionalnem regijskem 
turnirju v odbojki na mivki, ki ga 
vsako leto organizira ena izmed 
enot v sestavi Policijske uprave Ce-
lje, se je sredi septembra pomeri-
lo devet ekip. Tokrat so bili organi-
zatorji Mozirjani, ki so svoje kolege 
povabili na igrišča ob Savinji.

Najboljšo igro je prikazala ekipa 
PP Mozirje, ki je s tem zasluženo 
zmagala. Sledili sta ji ekipi PP Šma-
rij pri Jelšah in PP Žalec I. Na turnir 
je bila povabljena tudi ekipa PVD 
Sever za celjsko območje – odbor 
Mozirje, ki je zasedla šesto mesto.

Benjamin Kanjir

DRUŠTVO UPOKOJENCEV NAZARJE

Moker pohod po 
Lončarski poti

Deževno vreme k pohodu ni privabilo veliko občanov. 
(Fotodokumentacija DU Nazarje)

Člani nazarskega upokojenske-
ga društva so kot uvod v občin-
sko praznovanje organizirali po-
hod po lončarski poti. Deževno vre-
me k pohodu ni privabilo veliko ob-
čanov, a nekaj se jih je vendarle 
zbralo na Lazah. Pridružila sta se 
jim župan Matej Pečovnik in pred-
sednica krajevne skupnosti Kokar-
je Andreja Zupan. 

Vodenje pohoda je prevzel pred-

sednik Planinskega društva Nazar-
je Marjan Ostruh. Zaradi razmoče-
nega terena so si pohodniki pot pri-
lagodili oziroma skrajšali, kar ne po-
meni, da si niso vzeli časa za dru-
ženje. V Pustem Polju jih je pogostil 
prijazen krajan, pohod pa so zaklju-
čili z malico, za katero je poskrbela 
predsednica društva Vera Pečnik, ki 
se je prav tako udeležila pohoda.

TG

PREJPOTEM NA LJUBNEM OB SAVINJI

Vadili v dobrodelne namene 

Na Ljubnem ob Savinji so ob vajah zbirali denar za dobrodelne namene. 
(Foto: Slavica Tesovnik)

Udeleženci koncepta PrejPotem 
so v Športnem centru Jakop s »pa-
metno vadbo z lastno težo« vadili 
na travniku. Ob vajah so zbirali de-
nar za dobrodelne namene. Vadbe 

so se poleg domače skupine ude-
ležili tudi trenerji in ambasadorji 
zdravega in aktivnega življenjske-
ga sloga, ki so na Ljubno ob Savinji 
prišli iz oddaljenejših krajev.

Dobrodelna akcija je potekala 
v vseh klubih po Sloveniji. Zbran 
denar, gre za več tisoč evrov, bo-
do namenili Mladinskemu do-
mu Malči Belinčeve v Ljubljani, ki 
je namenjen otrokom brez star-
šev in njihovim izvenšolskim de-

javnostim. Na Ljubnem so zbrali 
300 evrov. Ustanovitelji koncepta 
so z vadbeno skupino podelili ne-
kaj informacij pridobljenih pri iz-
obraževanjih o zdravi prehrani v 
tujini.

Slavica Tesovnik
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ROKOMETNI KLUB NAZARJE

V novo sezono brez članske ekipe
Priprave na novo sezono za na-

zarski rokometni klub so se kon-
čale s tradicionalnim rokometnim 
turnirjem v počastitev občinskega 
praznika. Klub vstopa v novo se-
zono brez članske ekipe in s so-
delovanjem s klubom iz spodnje 
Savinjske doline pri razvoju mla-
dih igralk.

SODELOVANJE Z ŽALČANKAMI
Klub je pred novo sezono zaradi 

boljšega razvoja rokometa in vzgo-
je igralk podpisal pismo o nameri 
z RK Zelene doline iz Žalca. Pred-
sednik nazarskega kluba Aleš Pikl 
je poudaril, da se bodo povezovali 
na področju izmenjave igralk in tre-
nerskega kadra, organizacijskih iz-
kušenj pri vodenju kluba, pri orga-
nizaciji turnirjev, rokometnih šol in 
taborov. Konkretno so se odločili 
za sodelovanje tudi v ligaškem tek-
movanju. 

Žalčanke, ki so sedaj že članice 
članske ali kadetske selekcije, bo-
do imele dodatne možnosti igranja 
v ligi mladink, saj bodo še z nekaj 
domačimi rokometašicami v dr-
žavnem ligaškem tekmovanju so-
delovale pod okriljem RK Nazarje, 
treniral pa jih bo trener Jernej Golo-
granc, lanski trener nazarske član-
ske ekipe. Skupni treningi in kvalite-
tno ligaško tekmovanje je zagoto-
vilo za primeren razvoj mladih do-
mačih igralk.

V TEJ SEZONI NIMAJO ČLANSKE 
EKIPE

Pikl je razložil, da v letošnji sezo-
ni nimajo članske ekipe, ki je nekaj 
sezon uspešno nastopala v 1. B dr-
žavni ligi, zaradi težav z zagotavlja-
njem pogojev za treninge in tekme 
v domači športni dvorani. Kakovo-
stno udejstvovanje v 1. B ligi zah-
teva vsaj štiri kvalitetne treninge na 

teden, upravljavec jim je zagotovil 
dva, tretji pa je vezan na sodelova-
nje mladinske in članske ekipe. Do-
datno težavo povzroča prepoved 
uporabe smole v nazarski športni 
dvorani s strani upravljavca dvo-
rane, kar dolgoročno onemogoča 
vrnitev kluba v najvišja ligaška tek-
movanja.

ORGANIZIRALI TRADICIONALNI 
ROKOMETNI TURNIR

V klubu se bodo še naprej 
posvečali razvoju mladih igralk, 
kar so dokazali 12. in 13. sep-
tembra z organizacijo tradicional-
nega rokometnega turnirja v po-
častitev praznika občine Nazarje. 
Turnir je bil organiziran za katego-
riji starejših deklic A (letnik 2001 
in mlajše) in mlajših deklic B (le-
tnik 2004 in mlajše). Turnirja so se 
poleg domačih igralk udeležile eki-
pe iz klubov RK Zelene doline Ža-

lec, ŽRK Velenje ter D.R.Š.A.M Slo-
venj Gradec. 

V kategoriji starejših deklic A 
so prvo mesto osvojile gostitelji-
ce turnirja pred D.R.Š.A.M Slovenj 
Gradec in ŽRK Velenje. V katego-
riji mlajših deklic B so slavile igral-
ke RK Zelene doline Žalec pred RK 
Nazarje in D.R.Š.A.M Slovenj Gra-
dec, ki pa niso odigrale tekem za-
radi odsotnosti igralk zaradi bo-
lezni. 

Glede na videno na turnirju v Na-
zarjah bo v tamkajšnji športni dvo-
rani še naprej moč gledati atrakti-
ven in kakovosten rokomet. Zago-
tovilo za to bo tudi strokovni kader 
kluba. Mladinsko ekipo bo vodil tre-
ner Jernej Gologranc, starejše de-
klice A trener Urban Stopar, mlajše 
deklice A, B in C trenerka Tamara 
Bregar Rogač ter mini rokomet tre-
ner Primož Jelšnik.

Roman Mežnar

2. BALKANATION V VELENJU

V slovenski zmagovalni ekipi tudi Mozirjanka 
Maja Mihalinec

Maja Mihalinec niza uspeh za uspehom. (Foto: Marija Šukalo)

Atletska zveza Slovenije, Bal-
kanska atletska zveza, Atletski klub 
in Mestna občina Velenje so pripra-
vili 2. Balkanation – ekipno atletsko 
tekmovanje ekip članic Balkanske 
atletske zveze. Na stadionu Ob je-
zeru so se na atletskem tekmova-
lišču pomerile ekipe atletov iz sed-
mih držav, sestavljenih iz več kot 
120 vrhunskih atletinj in atletov iz 
držav regije, ki sega od Sloveni-
je prek Grčije in Turčije do Armeni-
je in Cipra. 

SLOVENSKI ATLETI 
IZVRSTNI

Ekipe so merile moči v 18 disci-
plinah, osmih v moški in osmih v 
ženski konkurenci ter v dveh me-
šanih štafetah. Na tekmi, kjer je na-
stopila tudi Mozirjanka Maja Miha-
linec, niso šteli individualni rezulta-
ti, temveč le ekipni, a so vsi sloven-
ski atleti dokazali, da so najboljši in 
ponovili lanskoletni rezultat – prvo 
mesto. K njihovi uvrstitvi je pripo-
mogla Mozirjanka s tekom na 100 
metrov in zmago (11,53) in v me-

šani štafeti 4x100 metrov, kjer so 
vsako državo zastopali dve dekle-
ti in dva fanta.

NA MITINGIH V ZAGREBU IN 
VARŠAVI

Sicer pa je Mihalinčeva sep-
tembra tekla na mednarodnem 
mitingu v Zagrebu – IAAF World 
Challenge in v šprintu na 100 
metrov z rezultatom 11,59 za-

sedla šesto mesto. Na mednaro-
dnem mitingu v Varšavi – 6. War-
szawski LOTTO memorial Kamili 
Skolimowskiej se je z rezultatom 
11,62 zavihtela na peto. Na do-
mačih tleh, in sicer v Novem mes-
tu, je v kvalifikacijah dosegla re-
zultat 11,48. Slednji je bil po IAAF 
točkah najbolje ovrednoten rezul-
tat vseh tekaških disciplin mitinga. 
V finalu je bila le dve stotinki slab-

ša, a še dovolj hitra, da je zasedla 
prvo mesto. 

NOVI MENEDŽER ALFONS JUCK
Za tekmovanja mlade Zgornje-

savinjčanke, ki trenira s Srđanom 
Đorđevićem, bo v prihodnje skrbel 
tudi menedžer Slovak Alfons Juck. 
Po poskusni dobi bo podpisala po-
godbo, ki naj bi ji prinesla nastope 
na močnih mednarodnih preizkuš-
njah. Tako je Mozirjanka in najhi-
trejša Slovenka naredila prvi korak, 
da bo lahko z atletiko zaslužila kak-
šen evro.

Marija Šukalo

Največja nevarnost pred ne-
uspehom je na začetku podvi-
ga ali pa tik pred ciljem. Ljud-
je se navadno potopijo v bliži-
ni kopna. 

Ralph Waldo Emerson
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Potrditev cen vodarine in prispevka za 
odpadne vode v Lučah

• VLOMILEC UKRADEL ŽAGO
Rečica ob Savinji: 22. septembra je neznani storilec vlomil v ga-

ražo stanovanjske hiše na Rečici ob Savinji. Iz notranjosti je odne-
sel motorno žago, vredno okoli 500 evrov.

• GASILCI ODPRLI VRATA
Volog: 23. septembra ob 10.30 uri so v Vologu gasilci PGD Na-

zarje s tehničnim posegom odprli vrata stanovanja. V njem se je 
nahajala onemogla oseba.

• MED DELOM MU JE OBSTALO SRCE
Mozirje: 23. septembra ob 13.27 so na Šmihelski cesti v Mozir-

ju gasilci PGD Mozirje s pomočjo lestve spustili s strehe starejše-
ga občana, ki je pri delu na strehi doživel infarkt. Na tleh so reše-
valci ugotovili smrt zaradi srčnega zastoja.

• VODA V KLETI
Ljubno ob Savinji: 25. septembra ob 7.40 so gasilci PGD Ljub-

no ob Savinji izčrpali meteorno vodo iz kleti stanovanjskega objek-
ta na Cesti v Savino na Ljubnem ob Savinji in počistili prostore.

• PADEL Z DREVESA
Gornji Grad: 27. septembra je občan v Gornjem Gradu padel z 

drevesa. V centru Gornjega Grada je splezal na oreh in ga tresel. 
Pri tem je padel z drevesa v globino okoli štiri metre in utrpel hude 
telesne poškodbe. S helikopterjem je bil odpeljan v UKC Ljubljana. 

• PREISKALI VEČ VLOMOV 
V zadnjem tednu so policisti PP Mozirje pri svojem delu preiska-

li več vlomov v gostinske objekte na območju PP Mozirje. Storilcu 
so zasegli več predmetov, ki izvirajo iz kaznivih dejanj. Zoper nje-
ga bo podanih več kazenskih ovadb na pristojno državo tožilstvo.

Iz prispevka v zadnji številki SN z 
naslovom »Občina bo subvencioni-
rala vse tri omrežnine« sem bil sez-
nanjen, da je Občinski svet Občine 
Luče na svoji seji soglasno sprejel 
oba elaborata pripravljena s strani 
JP Komunala Mozirje, kar pomeni 
občutno podražitev vodarine in pri-
spevka za odvajanje in čiščenje ko-
munalne odpadne vode na obmo-
čju naše občine. Kot svetnik, ki iz op-
ravičenega razloga na tej seji nisem 
bil prisoten, sem bil nemalo prese-
nečen, da je izvajalcu teh storitev v 
občini Luče uspelo brez posebnih 
težav doseči potrditev elaboratov. V 
kolikor je svetnike prepričala trditev, 
da sta elaborata izdelana v skladu z 
uredbo, ki ureja to področje, potem 
je potrebno pojasniti, da ta ista ured-
ba omogoča, da se cene določajo 
za posamezne občine.

Namreč v oktobru leta 2013 je ta-
kratni občinski svet takšno namero 
v celoti zavrnil. Takrat je bila poda-
na pobuda, med drugim tudi z mo-
je strani, da naj izvajalec pripravi pri-
merjavo med oblikovanjem enot-
nih cen za vse občine in ločeno, to-
rej samo za območje občine Luče. 
Takrat je bilo s strani predstavnice 
JP Komunala pojasnjeno, da ured-
ba to sicer omogoča, vendar so žu-
pani na svojem kolegiju sklenili, da 
se oblikujejo enotne cene!? (zapi-

snik s seje). Menim, da bi bilo nuj-
no predstaviti ločen izračun za obči-
no Luče. Težko me bo kdo prepričal, 
da je potrebno, da je cena vode v Lu-
čah enaka drugim občinam v dolini, 
kjer jim voda priteka preko omrež-
ja, ki je odvisno od črpalk in drugih 
tehničnih rešitev. V Lučah imamo 
dokaj dobro vzdrževano vodovod-
no omrežje, v katerega smo občani 
preko občinskega proračuna v zad-
njih letih veliko vložili, voda nam pri-
teka do pip z naravnim pritiskom in 
še bi lahko našteval. Zato je še toliko 
bolj pomenljiv zadnji stavek v gradi-
vu JP Komunala, ki se glasi: »Vseka-
kor je potrebno nove cene takoj po-
trditi, ker ni več razloga, da te ne bi 
bile usklajene z Uredbo, saj ta ve-
lja od 01. 01. 2013«. Torej dejansko 
stanje očitno ni pomembno. Potrdi-
tev elaboratov predstavlja enormno 
zvišanje cen. Slepiti se, da bodo ce-
ne vzdržne zaradi subvencionira-
nja s strani občinskega proračuna, 
je nesprejemljivo. Čigav pa je denar 
v občinskem proračunu!? Poleg te-
ga pa tisti, ki največ prispevajo v ob-
činski proračun, subvencije sploh 
ne bodo deležni. Zato je moje trdno 
prepričanje, da je bila, brez predho-
dnih primerjav, potrditev elaboratov 
napaka.

Jernej Plankl
Luče 128

Preventivne aktivnosti za izboljšanje varnosti pešcev 

Policijska postaja Mozirje poziva vse občane, da jo obvestijo na te-
lefonsko številko 03-839-18-80 ali številko 113, ko v cestnem prome-
tu opazijo pešca, ki nezanesljivo hodi po cesti, je zaradi hoje ponoči v 
temnih oblačilih slabo viden, ki hodi po napačni strani ali sredini ces-
te, vijuga po cesti zaradi vinjenosti itd. 

Da bi se izognili udeležbam pešcev v 
prometnih nesrečah, ki imajo pri pešcih 
skoraj vedno za posledico telesno po-
škodbo, velikokrat pa so za pešca tudi 
usodne, policisti svetujejo pešcem, da 
v prihajajočem jesensko-zimskem ča-
su, ko je vidljivost zaradi noči, megle in 
pogostih padavin zmanjšana, upošte-
vajo naslednje nasvete:

- nosite svetlejša oblačila z našiti-
mi odsevnimi telesi, 

- pri hoji na neosvetljenih delih 
nosite odsevna telesa (kresničke) 
ali svetilke,

- za hojo – tam, kjer so zgrajeni, 
vedno uporabljajte pločnike,

- izven naselja hodite po pločni-
kih, če teh ni, hodite po bankinah 
oziroma tik ob robu vozišča, po levi 
strani vozišča v smeri hoje,

- vozišče prečkajte na za to označe-
nih mestih (prehodih za pešce). Pred 

prečkanjem se prepričajte, če se pre-
hodu slučajno približuje kakšno vo-
zilo. Če se prehodu približuje eno ali 
več vozil, raje počakajte, da vozila od-
peljejo, šele nato stopite na prehod za 
pešce in prečkajte vozišče. 

- če prečkate vozišče izven ozna-
čenih prehodov za pešce oziroma 
tam, kjer prehodov ni, prečkajte ces-
to po najkrajši poti, pravokotno na 
smer vozišča,

- prečkanje vozišča naj vedno po-
teka z običajno hitrostjo hoje,

- zavedajte se, da so vremenske 
in vozne razmere takšne, da je pot-
rebno biti še posebej pozoren in za-
radi teh razmer upoštevajte daljše 
poti zaustavitve vozil,

- če ste uživali alkoholne pijače in 
boste udeleženi v cestnem prometu 
kot pešec, bodite posebej previdni 
pri hoji (v primeru, da je zaužita koli-

čina alkohola prekomerna, odsvetu-
jemo vsako aktivno udeležbo v ce-
stnem prometu).

Policijske patrulje bodo v času od 
oktobra 2015 do aprila 2016 poostre-
no nadzirale ravnanje in opremljenost 
pešcev pri udeležbi v cestnem prome-
tu, prav tako tudi spoštovanje predpi-

sov voznikov do pešcev.
Na območju PP Mozirje se je v 

obdobju 2004-2015 zgodilo 28 pro-
metnih nesreč z udeležbo pešcev. V 
teh prometnih nesrečah je ena pe-
ška umrla, dvanajst pešcev je do-
bilo hudo telesno poškodbo, 17 
pešcev pa lahko telesno poškodbo.

OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE

Zaradi inventure prihodnji 
teden knjižnice zaprte

V prihodnjem tednu, od torka, 
6. oktobra, do vključno sobote, 10. 
oktobra, bodo vse krajevne knjižni-
ce Osrednje knjižnice Mozirje za-
prte. Knjižničarji bodo opravljali in-
venturo knjižnega gradiva, zato si v 
tem času ne bo mogoče izposoditi 
ali vrniti gradiva. Izposojevalni roki 

v vseh krajevnih knjižnicah so pri-
lagojeni inventuri, tako da za dne-
ve, ko bo knjižnica zaprta, ne bo 
beleženja zamudnine. Baze podat-
kov in elektronske zbirke z oddalje-
nim dostopom bodo delovale ne-
moteno.

TG
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Pisma bralcev, Oglasi

VZORČENJE V OBČINI NAZARJE:

MESTO 
PREGLEDA

ŠT. PREGL
ENTEROKOKI

NESKLADNI
ŠT. PREGL

ESCHERICHI
A COLI

NESKLADNI
DRŽAVNI 

MONITORING
NESKLADNI

VOLOG 5 0 2 0 2 0
BRDO 5 0 5 0 2 0
ŠMARTNO 
OB DRETI

5 0 5 2 0

VZORČENJE V OBČINAH NAZARJE, MOZIRJE IN REČICA – VODOVOD LETOŠČ:

MOZIRJE
NAZARJE
REČICA

22 0 22 0 5 0

GNEČ
SLATINE

5 0 5 0 2 0

VZORČENJE V OBČINI LJUBNO:

LJUBNO 5 3 5 0 5 0
RADMIRJE 5 0 5 0 2 0

VZORČENJE V OBČINI LUČE:

LUČE 5 0 5 0 5 0

LETNO POROČILO O KAKOVOSTI VODE 
V LETU 2014

Na vseh vodovodih so bili izvršeni pregledi na trihalometane in clostridium perfringens. Rezultati preiskav niso 
pokazali njihove prisotnosti.

Rezultati kemijskih preiskav vode so bili na vseh vodovodih v redu.
Rezultati preskušanj vzorcev vode kažejo ustrezno oskrbo s pitno vodo na javnih vodovodih v 
našem upravljanju.

Komunala Mozirje

Pri spremljanju kakovosti pitne vode razdelimo parametre na mikrobiološke, kemijske in fizikalne. Zaradi najpo-
gostejših akutnih posledic je največja pozornost posvečena mikrobiološkim parametrom. Kemijske snovi so obi-
čajno prisotne v nižjih koncentracijah in so predvsem povezane z možnimi kroničnimi učinki. Pri vsaki detekciji pa 
moramo seveda, poleg neposrednih nevarnosti, ki jih lahko posamezna presežena vrednost parametra povzro-
ča, pretehtati tudi indikatorski pomen pojava in seveda dinamiko, ali gre za enkraten pojav, stalen pojav, narašča-
nje itd. JP Komunala Mozirje izvaja po sistemu HACCP notranjo kontrolo kvalitete pitne vode na vseh vodovodih v 
našem upravljanju. 

V letu 2014 je bilo na vodovodih v našem upravljanju skupno 57 mikrobioloških vzorcev notranje kontrole, ki ga 
za nas izvaja Nacionalni laboratorij za zdravje, okolje in hrano - Laboratorij za vode in druge vzorce okolja Celje in 
25 vzorcev v okviru državnega monitoringa. Odvzetih je bilo tudi 24 kemijskih vzorcev, na tem segmentu neskla-
dnih vzorcev ni bilo.  

Turizem in gostoljubnost

Turizem in gostoljubnost mora-
ta iti vedno vštric. Ne moremo ju 
ločiti, ker spadata skupaj kot, če 
dovolite, rit in hlače. Ljubezni je 
pač več vrst, in gostoljubnost se-
veda ne pomeni, da moramo gos-
ta ljubiti kot partnerja ali otroka. 
Kljub temu mora začutiti, da smo 

se, oziroma se bomo zanj potru-
dili, ker ga cenimo in spoštujemo. 
Nobene razlike ni, če gre za moje-
ga ali vašega gosta, za županove-
ga (!) ali župnikovega. Tudi nepo-
vabljen človek, ki pride v naš kraj, 
ne sicer zaradi nas domačinov, 
je, širše gledano, naš gost. Moj in 

tvoj, gost vseh krajanov. Mogoče 
smo ga celo (po)vabili z reklami-
ranjem naših zanimivosti. 

Naš gost torej prihaja. Vse od 
krajevne table naprej lahko vpliva 
nanj, če bo še kdaj prišel ali ne. Če 
bo motečih stvari dovolj ali preveč, 
se bomo naslednjič z njim lahko vi-
deli kvečjemu na kakšnem drugem, 
bolj prijaznem kraju. K nam bo torej 

prišel prvič, zadnjič in nikoli več, kot 
pravimo, kajti ugotovil bo, da tu ni-
ma kaj iskati. Če se res nočemo izo-
lirati, moramo preventivno kaj storiti, 
da ljudje ne bodo razočarani. Nav-
dušiti jih moramo, ker bodo potem 
celo širili dober glas o nas. In to re-
klamiranje, ki nas ne bo nič stalo, 
bo celo prepričljivejše, kot če bi se 
reklamirali sami. Nekateri to dobro 
znajo, in pozna se jim v denarnicah, 
drugim, ki so pri nas v večini, se o 
tem niti ne sanja. 

Naš gost upravičeno pričaku-
je, da mu – toliko bolj, ker ni edi-
ni – vsaj pometemo cesto ali pot, 
po kateri bo hodil. Če tega seve-
da nismo naredili krajani zaradi 
nas samih. Vsak normalen človek 
se namreč v »ciganiji« ne poču-
ti dobro, zato tja ne bo (več) silil. 
Če ga povabimo, da pride, ne pri-
čakujmo, da nam bo za to še hva-
ležen. In, jasno – ne bodimo ven-
dar naivni – vse lepo si nikakor ne 
bo mogel misliti o nas. Če je tujec, 
bo lahko posplošil in vse krajane 
»vrgel v en koš«. Pa še zelo se ne 
bi zmotil. Zato menim – in vsi ra-
zumni se boste zagotovo strinja-
li z mano – da ni nepomembno, 
katere in kakšne ljudi izvolimo, da 
odločajo namesto nas na krajevni 
oz. občinski in državni ravni. Lah-
ko nas bodo poleg vsega druge-
ga vse skupaj osramotili, lahko pa 
tudi častno zastopali in delovali 
vsem v čast in korist. 

Na svetu so pač ljudje, ki se na 
turizem spoznajo (tudi za vse dru-
go velja isto), in ljudje, ki mislijo, 
da se nanj spoznajo. Med prvimi 
so gotovo Korošci (žal ne naši), ki 
so že za časa Juge s svojimi mla-
kami (jezeri) zaslužili več kot vsa 
naša Jugovina.

Naši gornjegrajski šefi gredo 
vsako leto vsaj enkrat v pobrate-
no Gospo Sveto (Maria Saal). Žal, 
očitno, še nikoli niso vzeli očal s 
sabo, sicer bi lahko ugotovili, da 
so prišli izpod kapa, a ne na dež, 
ampak kar na sonce. Tam, pri se-
vernih sosedih nasploh, je pač 
vse »pošlihtano«. Kdor si hoče 
spočiti oči, nas se v Avstrijo napo-
ti. Kvečjemu bi se dalo iskati dla-
ko v jajcu. Peska, niti zrna, na ces-
ti ne najdeš. Pri nas se z biciklom 
lahko celo ubiješ. Sam se, kot 
opažate, še nisem, čeprav sem že 
dvakrat, ne povsem brez posledic, 
»meril« cesto. Tam v poletnih me-
secih, peska niti ne bi bilo, če bi bi-
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Pisma bralcev, Zahvale, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST

pri objavah zahval in čestitk.

lo njegovo odstranjevanje v moji 
pristojnosti. 

Ljudje, ki si dovolijo kaj takega, 
o čemer sem pisal zadnjič, so ne-
zaslišano neodgovorni, do svo-
jih »podložnikov«, pišmeuharski 
in brezbrižni, skratka »tupi«. Iz-
raz smo uporabljali v JLA, in mi 
še danes največ pove. Ne dajo 

Razum le težko dojame,
misli bežijo, hitijo,
vsak dan se pri tebi mudijo.
Žalost pa trmasto vztraja.
                                           (M.G.)

V SPOMIN

Minilo je leto dni, odkar nas je zapustil naš dragi

Anton BORŠNAK
iz Lačje vasi

26.4.1942 - 2.10.2014

Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob njegovem grobu in 
ga v svojih mislih ohranjate v lepem spominu.

Vsi njegovi

V SPOMIN

3. oktobra bo minilo šestnajst let, 
odkar med nami ni več naše drage 

Vide KOTNIK

Zahvaljujemo se vsem, ki mislite nanjo in obiskujete njen grob.

Njena družina

Mama!
Hvala ti, da si nas 
imela rada.

V SPOMIN

Danes, 2. oktobra mineva leto, kar se je od plemenitega 
zemeljskega življenja poslovila naša draga 

Marija – Mija FUŽIR
iz Dol-Suhe 7

11.2.1924 - 2.10.2014

Vsem, ki jo obiskujete na pokopališču, ji prižigate sveče v spomin 
ali samo ustavite korak ob njenem grobu iskrena hvala.

Domači

prav nič na svojo čast, prav nič 
na čast svojega kraja in sokraja-
nov, prav nič na čast svojega na-
roda. Razumi to, kdor moreš. Me-
ni ni dano. Za take stvari sem »to-
talka tup«.

Janez Mavrič
Attemsov trg 8

Gornji Grad 



Savinjske novice št. 40, 2. oktober 201524

Za razvedrilo

PO NEZNANEM PRINCIPU ZNANI REZULTATI
Novinar Dnevnika Vito Avguštin (desno): »Sem slišal, da v vašem 

podjetju delate po posebnem principu, ki ga na kratko imenujete ZKL 
– zdrava kmečka logika. Kaj nam lahko poveste o tem?

Rok Suhodolnik, direktor podjetja Biomasa: »Razložit' vam ne 
znam, vem pa, da deluje.«

LE ZA KORAJŽNE IN VSEGA HUDEGA VAJENE
Ob 5. državni razstavi buč v Mozirskem gaju je za dodatno sen-

zacijo poskrbel Jernej Govek iz Okonine, ki je za promocijo predsta-
vil pikantni bučni čili. Poznavalec »naravnega« in »pikantnega« Ja-
kob Presečnik je najprej natančno pregledal deklaracijo in odločil, 
da lahko afrodiziak z visoko mero previdnosti javno (ali na skrivaj) 
poskusijo le najbolj korajžni. Avtor zapisa je ob testu preživel in nje-
gov laboratorij pod nosom tudi.

KO ZAŽIVI »BALINPLAC«
Pogled na obrazu nazarskega župana Mateja Pečovnika (levo 

zgoraj) je negotov, ne pove nič in vse hkrati. Bo prvi met balinčka po-
menil tudi dolgoletno tradicijo medgeneracijskega sodelovanja, tu-
di balinanja, ki so ga umestili na rekreacijskem centru Laze in vrgli 
prve »kugle« ob občinskem prazniku? Morda pa o tem, kaj naj ob pri-
jetnem trenutku izjavi za javnost, da bo praznično kratko in sladko? 
In res je bilo, le tekma se je vleeeekla, mladi in starejši pa navdušeni, 
saj ga imajo – »balinplac«! 

(Foto: ŠMS)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 41. številki SN

2015

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Darinka Kladnik: 
Slovenija v zgodbah

Prav posebna knjiga o Sloveni-
ji vas bo v 77 zgodbah o sloven-
ski preteklosti povabila na potep 
po deželi, polni zanimivosti, le-
pot, ne manjka ji niti skrivnosti 
… Zgodbe so berljive, ravno prav 
obarvane s humorjem, pripove-
dujejo pa o znanih in manj zna-
nih slovenskih naravnih in kul-
turnih znamenitostih, o krajevnih 
posebnostih, zanimivih ljudeh in 
njihovih dosežkih. Bogata knjiga 
na enem mestu predstavlja slo-
vensko bogato etnološko in arhe-
ološko dediščino, ki nam je lahko 
le v ponos.

Avtorica Darinka Kladnik je na-
pisala odlično besedilo, ki sprem-
lja čudovite fotografije fotografov 

Davida Kladnika in Joca Žnidar-
šiča, ki sta v iskanju skritih kra-
jev in kotičkov preromala vso Slo-
venijo.
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Petek,
2. oktober

ob 9.00. Varstveno delovni center Saša, enota Vrba 
Nazarje
Dan odprtih vrat
ob 18.00. Kamp Menina Varpolje
Podoknica Nedeljskega
ob 19.00. Prostori Mladinskega društva Nazarje
Joga smeha 

Sobota,
3. oktober

ob 10.00. Rečica ob Savinji, trg
Dobrodelna prireditev Obleka za nasmeh človeka

Nedelja,
4. oktober

ob 9.00. CDM Rečica ob Savinji
Razstava Gal se predstavi in razstava gob
ob 9.00 in 14.00. Rečica ob Savinji
Lenartov sejem

Sreda,
7. oktober

ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic

Četrtek,
8. oktober

ob 18.00. CDM Rečica ob Savinji
Uvodno srečanje skupine za žalovanje (Hospic)
ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Lutkovni abonma: Mojca Pokraculja

Napovednik, Informacije, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa os-
tala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in 
poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrabljenih vo-
zil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene mehanizacije; 
gsm 041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	HIDRAVLIČNE	GIBLJIVE	CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo 
v kmetijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... Gsm 
041/354-505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	KAMNOSEŠTVO	PODPEČAN
Ugodna izdelava nagrobnikov in kamnitih okenskih polic. Tel. 
03/89-70-300 ali gsm 070/849-569.

Kamnoseštvo Podpečan Sebastjan s.p., Šalek 20, 3320 Velenje.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesne pasme. 
Možna dostava. Fišar; gsm 041/619-
372.
Odojke, pujske in domače rdeče vino 
prodam; gsm 031/542-798.
Prodam teličko simentalko, sta-
ro 3 mesece, težko 140 kg; gsm 
031/764-810.
Prodam prašiče od 25 do 250 kg, 
možna dostava; gsm 031/223-484.
Prodam krave po izbiri; gsm 
041/942-169.
Prodam sr. teličko, staro 7 mesecev; 
gsm 041/535-938.
Prodam bikca simentalca, starega 
10 dni; gsm 051/358-408.
Prodam kravo simentalko, pašno, 
staro 6 let; gsm 031/470-084.
Čb telice, visoko breje, prodam; gsm 
040/745-745.
Prodam teličko sivko, težko 120 kg, 
za zakol; gsm 051/335-751.
Prodam bikca, čb starega 7 dni, ter 
kupim visoko brejo čb telico, gsm; 
031/805-832.
Prodam telička; tel. št. 58-45-069 ali 
041/283-250.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim telice in krave za zakol, plačilo 
takoj; gsm 031/832-520.
Kupim kozla; gsm 040/512-111.
Telico simentalko – sivko, staro do 
mesec dni, kupim in prodam telico, 
120 kg; gsm 041/239-017.
Kupim kravo, telico za zakol, dopita-
nje in teličke nad 100 kg, mesni tip; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Suha mešana drva zložena v paleti 
prodam 40% ceneje. Možna dosta-

va; gsm 041/ 637-526.
Prodam silažne bale; gsm 040/151-
004.
Mlin za sadje prodam, možna dosta-
va; gsm 041/818-899, popoldan. 
Prodam poskobljene in okovane gaj-
bice; tel. št. 58-44-156.
Prodam suha bukova drva; gsm 
041/641-649.
Krompir jedilni agria, neškropljen, 
prodam; gsm 030/914-992.
Prodam suha cepljena bukova drva; 
gsm 051/423-279.
Drva bukova, hlodovina, prodam za 
50 EUR za 1m3; gsm 041/275-892 
(Luče).
Trosilec hlevskega gnoja sip orion, 
60 h pro, lepo ohranjen, prodam; 
gsm 041/986-125.
Prodam bukova drva, suha, cep-
ljena, razrezana na 33 cm, zlože-
na v paleto 1m x 1m x 1,2 m; gsm 
041/614-818.

DRUGO – KUPIM
Kupim starinska vhodna vrata, lah-
ko so v slabem stanju; gsm031/491-
381.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor zetor, IMT, štore, uni-
verzal, ter ostale traktorje; gsm 
030/419-790.
Traktor in ostalo kmetijsko mehani-
zacijo v kakršnem koli stanju kupim; 
gsm 041/259-810.

VOZILA – PRODAM
Prodam vw caddy, 1,6 tdi, l. 2011, be-
le barve, prvi lastnik, 114.T km; tel. št. 
040/684-238 ali 838-12-52.
Prodam laguno elite 1.9 dCi, l. 2007, 
srebrna barva; gsm 051/358-038.

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.

Prodam W tiguan, 2,0 tdi, l. 2008, 
68.000 km; gsm 031/698-055.

NEPREMIČNINE
Oddam opremljeno dvosobno stano-
vanje v okolici Nazarij; gsm 041/416-
809.
Prodam vikend hišo, Ljubija – Kolo-
vrat; gsm 070/777-281.
Poslovni prostor, primeren za različ-
ne dejavnosti, v Mozirju oddam; gsm 
041/650-151.
V najem oddam poslovni prostor, 25 

m2, v gradu Vrbovec; gsm 051/358-
038.
V Spodnjih Krašah prodamo travnik 
2 ha; gsm 031/453-163.
V Mozirju prodam 3,5-sobno stano-
vanje ali vzamem manjšo hišo v na-
jem; gsm 070/870-321.
Vzamem hišo v najem; gsm 
030/240-070.

OSEBNI STIKI
Iščem zvesto življenjsko sopotnico brez 
otrok, do 44 let; gsm 031/807-376.
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SOLČAVSKA MEDVEDOVA POT

Doživeta zgodba o jamskem medvedu in 
kromanjonskem lovcu

V okviru evropskega čezmejne-
ga projekta Cavetours, ki je bil za-
ključen konec lanskega oktobra, 
so partnerji projekta izvedli kar ne-
kaj investicij, med njimi Medvedo-
vo pot od Solčave do Potočke zi-

javke, ob kateri so namestili ustre-
zno turistično infrastrukturo. Pot, 
zlasti njen zgornji del, je bila v leto-
šnjih ugodnih vremenskih razme-
rah dobro obiskana. Primerna je 
tudi za družinske izlete.

Bernarda Prodnik z Občine 
Solčava je pot opisala takole: »Med-
vedova pot je dolga sedem kilome-

trov in jo je mogoče prehoditi v treh 
urah. Razdeljena je na približno dva 
enaka dela. Začne se pri muzeju in 
gostišču Firšt na začetku Logarske 
doline, kjer si obiskovalci lahko ogle-
dajo stalno razstavo o Potočki zijav-

ki pa tudi razstavo Zdravje bolnikov 
o ljudskih zdravilcih Zgornje Savinj-
ske doline. Steza se nato vzpne do 
solčavske panoramske ceste, na tej 
trasi je opremljena s tremi informa-
cijskimi točkami.«

Na mestu, kjer se pot križa s te-
matsko panoramsko cesto, je pos-
tavljena četrta informacijska tabla 

ter skulpturi medveda in pračlove-
ka – kromanjonca. Vse omenje-
no obiskovalca nagovori, da se 
poda na raziskovanje še naprej. 
Na tem delu je na turistični kmeti-
ji Rogar postavljeno šotorišče kro-
manjonskih lovcev. Do same zijav-
ke so nato postavljene še tri infor-
macijske točke, zadnja tik ob jami. 
Tukaj so nameščene tudi klopi za 
počitek in panoramska tabla, kjer 
se je mogoče seznaniti s tem, kate-
ri vrhovi so vidni s te točke.

Potočka zijavka, ki leži na nad-
morski višini 1.630 m, je prvo ar-
heološko raziskano najdišče iz sta-
re kamene dobe v Sloveniji. Pred 

35.000 leti se je v njej zadrževal 
pračlovek – kromanjonec, za ka-
terim so ostali številni relikti, kot so 
najstarejša koščena šivanka, osta-
lo orodje in orožje, raziskovalci pa 
so našli tudi številna okostja jam-
skih medvedov. 

Na Občini Solčava, ki je bila par-
tner v projektu Cavetours in je skrb-
nik poti, načrtujejo nadaljnjo pro-
mocijo Medvedove poti. Med dru-
gim imajo v pripravi promocijski 
projekt, ki bo nastal v sodelova-
nju s Pokrajinskim muzejem Ce-
lje. Tam hranijo najdbe iz Potočke 
zijavke. 

Marija Lebar

Po Medvedovi poti se lahko povzpnejo tudi najmlajši. 
(Foto: Bernarda Prodnik)
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